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Občinska skupščina 

0 razvoju kmetijstva in turizma 
Tako po številu točk (17) 

kot po vsebini dokaj zahte
ven dnevni red na zadnjem 
lanskem zasedanju občinske 
supščine 15. decembra so ob
činski možje pod vodstvom 
predsednika Maksa Lavrinca, 
v drugem delu pa podpred
sednika Igorja Podbrežnika 
uspešno spravili pod streho 
v sorazmerno kratkem času 
šestih ur. Tudi s sklepčnostjo 
tokrat ni bilo težav, saj se je 
seje udeležilo 48 od 75 dele
gatov. 

S poročilom o uresničeva
nju sklepov prejšnjih sej so 
bili delegati zadovoljni, saj so 
ga sprejeli brez razprave. 

Razživeli pa so se že pri 
naslednji točki -pobude, 
predlogi in vprašanja dele
gatov. 

Kar četrtina navzočih (12) 
se jih je oglasila z vprašanji in 
pobudami, ki so se nanašale 
na sedež upravnega okraja in 
oblikovanje mestne občine 
Kamnik (Stanko Cerar, Bo
jan Pollak), ureditev ceste 
skozi Stranje (Janez Cevka), 
uporabo slovenščine v Zavo
du za urbanistično načrtova
nje (Milan Šuštar), škodo po 
suši (Vid Kadunc), delo in ra
zrešitev sodnika za prekrške 
(Stane Zore, Marjeta Humar 
NPK), neodgovorjena dele
gatska vprašanja, načela po
ročanja s skupščinskih sej 
(Marjeta Humar), zahtevo po 
finančni reviziji in problemi 
v zvezi s primopredajo v Ma
tični knjižnici (Marjeta Hu
mar NPK), ureditev ceste 
skozi Tuhinjsko dolino (Mar
jan Križnik), možno zidavo 

centralnega otroškega vrtca 
v Novem trgu in spremembo 
zazidalnega načrta (Ferdi
nand Škarja), usodo ureditve
nega načrta M l Pod Skalco in 
probleme v zvezi z gradbenim 
dovoljenjem za rekonstrukci
jo kamniškega bazena (Olaf 
Grbec) in vprašanje nadzora 
in financiranje popravil ulic 
v Šmarci (Zdravko Šareč). 

Na vprašanje o sedežu 
upravnega okraja je takoj na 
seji odgovoril Maks Lavrinc, 
poslanec državnega zbora, ki 
je dejal, da je pri drugem bra
nju zakona o upravnih orga
nih vložil amandma s stro
kovno obrazložitvijo, za kar 
se je zahvalil dr. Marku Že-
rovniku in Branku Novaku. 
Zaradi številnih amandmajev 
so zakon vrnili v prvo branje, 
kar pomeni, da bodo gradivo 

na novo pripravili. Predvide
no je, da bodo o vseh seda
njih občinah, razen mestnih, 
postavljeni načelniki splošno 
pristojnih okrajev in se bodo 
lahko občine kasneje združe
vale. Poudaril je, da je treba 
Kamnik promovirati v do
brem smislu. V to naj bi se 
vključili tudi Kamničani, ki 
so znani v Sloveniji in izven 
nje. 

Na njegov predlog je ob
činska skupščina sklenila za
dolžiti izvršni svet, da poslan
cu državnega zbora Maksu 
Lavrincu nudi vso strokovno 
in politično pomoč, ki jo bo 
potreboval pri sprejemanju 
zakonov s področja lokalne 
samouprave. 

Maksa Lavrinca pa je 
skupščina zavezala, da pravo
časno obvešča izvršni svet in 

predsedstvo o poteku in svo
jih zahtevah pri sprejemanju 
teh zakonov. 

Na vprašanje o primopre
daji poslov med dosedanjo in 
novo ravnateljico v Matični 
knjižnici Kamnik je odgovoril 
Janez Andrejašič, član IS, ki 
je dejal, da je sekretariat za 
družbene dejavnosti dolžan 
vzpostaviti ustrezne pogoje, 
pod katerimi bo lahko nova 
ravnateljica začela z delom 
v MK Kamnik. V ta namen je 
bilo v MK že več razgovorov, 
opravljena pa je bila tudi pri
mopredaja. Nekatere zadeve 
so že urejene, vendar to rešu
je nova ravnateljica. Na osta
la vprašanja delegati pričaku
jejo pisne odgovore. 

(nadaljevanje na 2. strani) 

Lokalna samouprava 

Pred nami je 
p r e o b l i k o v a n j e o b č i n 

Ustava Republike Slovenije, 
sprejeta konec 1. 1991, namesto 
nekdanje komunalne občine, 
ki je bila najnižji nivo tedanje 
oblike državne oblasti (federa
cija, rapublika, občina), uvaja 
občino kot temeljno samou
pravno lokalno skupnost. 
Ustava s tem povsem ločuje lo
kalno samoupravo občanov oz. 
občin (in njihovih povezav 
v pokrajine) od državne uprav-

Se bomo končno le domenili, čemu bo služila termalna voda iz 
vrelca na Vanenemt turizmu ali pridelovanj" solite? (f, s,} , »* 

k O č n a 
K U P U J T E V K O Č N I 

SEZONSKA RAZPRODAJA 
TEKSTILA V JANUARJU 
- do 40% popusta v vseh 
poslovalnicah s tekstilom 

Kočna misli na svoje kupce! 

NOVI ODPIRALNI ČASI TRGOVIN 
P R E H R A M B N E P E vsak delovnik o d 7. do 19.30 

ob sobotah do 13. ure 

NEŽIVILSKE T R G O V I N E vsak delovnik od 8. do 19.30 

ob sobotah do 13. ure 

SPREMEMBA TUDI PRI DEŽURSTVIH 
odslej je ista trgovina dežurna ves mesec 
- JANUARJA 1994 sta to PE METKA in MOSTE ob 
sobotah do 19.30 
ter METKA ob nedeljah od 8. do 11. ure 

Z najboljšimi željami v letu 1994 
vaša K O Č N A ! 

ne oblasti (ministrstva, okraji, 
okrajne izpostave). 

Obenem z ustavo smo dobili 
tudi dvoletni rok (do konca 1. 
1993) za uskladitev slovenske 
zakonodaje z določbami 
ustave. 

Državni zbor je 21. 12. 1993 
sprejel zakona o lokalni samo
upravni in o lokalnih volitvah, 
v januarju pa bo predvidoma 
sprejel še zakon o referendumu 
za ustanovitev občin. Ustava 
namreč izrecno zahteva, da se 
nova (samoupravna) občina 
ustanovi na osnovi referen
dumsko izražene volje občanov 
- tudi če se bo prostorsko po
vsem ujemala s področjem do
sedanje komunalne občine. 

Zakoni udejanjajo tudi dru
ga ustavna določila - da ob
močje občine obsega naselje ali 
več naselij, ki so povezana 
s skupnimi potrebami ter inte
resi prebivalcev, in da v pristoj
nost občine spadajo lokalne za
deve, ki jih občina lahko ureja 
samostojno, in ki zadevajo sa
mo prebivalce občine (državne 
pristojnosti pa lahko država 
kasneje delno prenese na obči
no, če občina s tem soglaša). 

Ker ste v Kamniškem obča
nu lahko prebrali že kar nekaj 
člankov o uvajanju lokalne sa
mouprave, naj navedem le ne

kaj bistvenih novosti nove za
konodaje. 

Prav gotovo je najvažnejša 
novost v zakonu o lokalni sa
moupravi določilo, ki preobli
kovanim novim občinam dol
goročno zagotavlja ustrezno fi
nanciranje. Občinam, ki nima
jo zadostnih lastnih sredstev, 
bo država morala dati toliko 
dodatnih sredstev, da bo javna 
poraba na prebivalca v (vsaki) 
občini dosegla v povprečju naj
manj 90 odstotkov povprečne 
porabe na prebivalca v Repu
bliki Sloveniji. To pa je odsto
tek, ki bo izvirne proračunske 
prihodke manj premožnih bo
dočih občin praktično izenačil 
s prihodki premožnejših občin 
(dosedaj je bil odstotek dopol
nilnih državnih sredstev obči
nam praviloma nekaj manjši). 

Zakon o lokalni samoupravi 
ureja tudi financiranje novih 
občin v prehodnem obdobju 
- predvidoma do konca 1. 1994 
oz. do sprejema nove sistemske 
zakonodaje za financiranje ob
čin. Novooblikovanim obči
nam pripada številu prebival
cev ustrezen delež proračun
skih sredstev sedanje občine, 
pri čemer se začete naložbe na
daljujejo po sprejetem progra-

(nadaljevanje na 2. strani) 

Golf v Volčjem p^mU% 
terme v Snoviku? 

<0č !r"f 
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Po sklepu izvršnega sveta bo 
v prostorih občine Kamnik en 
mesec razgrnjen osnutek spre
memb prostorskega dela druž
benega plana občine Kamnik. 
Spremembe se nanašajo na 
športno rekreativni predel oz. 
ureditev GOLF igrišča v Volč
jem potoku, na izkoriščanje 
termalne vode v Snoviku in na 
dodatno opredelitev nekaterih 
manjvrednih zemljišč za stavb
na zemljišča. Osnutki spre
memb bodo razgrnjeni tudi 
v krajevnih skupnostih Črna, 
Godič, Kamnik - Novi trg, 
Podgorje, Srednja vas in Volčji 
potok. 

Zavod za urbanistično načr
tovanje bo v času razgrnitve 
v vseh navedenih krajevnih 
skupnostih pripravil tudi javno 
obravnavo. 

Po mnenju predlagateljev so 
predlagane spremembe v skla
du s prizadevanji občine za hi
trejši razvoj turizma. Golf igriš
če v Volčjem potoku naj bi ure
dili na 7. hektarih goloseka, ki 
ga bi bilo tudi sicer potrebno 
urediti, in na 15. hektarih goz
da slabše kakovosti. 

Na tem območju bo potreb
no zgraditi tudi več jezer, ki jih 
bo koristno izrabljal tudi Arbo-
retum. Pravijo, da je bojazen 

zaradi negativnih vplivov golf 
igrišča na okolje odveč, saj 
njivske površine (npr. pridelo
vanje krompirja) zahtevajo na 
25 ha površine okrog 20 ton 
gnojil, za isto površino golf 
igrišča pa bo potrebnih le 1,1 
tone gnojil, torej dvajsetkrat 
manj. Tudi škropljenja proti 
plevelom bo manj. 

Terme snovik v Tuhinj
ski dolini, komaj deset kilome
trov od Kamnika, naj bi bile 
pomembna dopolnitev doma- , 
čijsko kmečkega tipa turistične 
ponudbe na območju Tuhinj
ske doline. 

V krajevnih skupnostih Črna, 
Godič, Novi trg in Podgorje pa 
bodo dodatna manjvredna 
zemljišča namenili pozidavi. 

Krajani bodo lahko svoje 
pripombe posredovali v pisni 
obliki na mestu razgrnitve ali 
pa jih bodo posredovali med 
javno obravnavo. 

(fs) 

Naslednja, 2. številka 
Kamniškega občana bo 
izšla 27. januarja. Pri
spevke sprejemamo do 
srede, 19. januarja. 

W l l ¥ 
PRODAJA NOVIH VOZIL POOBLAŠČENI SERVIS i PRODAJA DODATNE OPREME 

PRODAJA ORIGINALNIH 
REZERVNIH DELOV 

POPRAVILO 
POŠKODOVANIH VOZIL 

• MOŽNOST NAKUPA VOZIL NA 
LEASING ALI KREDIT! 

A v t o s e r v i s - t r g o v i n a . . • • 



Občinska skupščina 

0 razvoju kmetijstva In turizma 
(nadaljevanje s 1. strani) 

ZA POSTOPNO ODPRAVO 
OLAJŠAV PRI KOMUNAL
NEM PRISPEVKU 

Skupščina je zato s odlokom 
zavarovala območje izvira pit
ne vode Studenca nad Mar
kovim. 

V ožjem varstvenem pasu 
južno od Brezovca do Javorni-
ka ne bo več dovoljeno uporab
ljati mineralnih ali tekočih gno
jil. Vse novogradnje na tem ob
močju bodo morale imeti vodo-
tesne greznice ali pa odvajati 
fekalne vode iz zavarovanega 
območja. 

Po predlogu odloka o začas
nem financiranju javne porabe 
v občini v letu 1994 bodo po
rabniki sredstev občinskega 
proračuna do sprejetja prora
čuna za leto 1994 lahko porabi
li mesečno le eno dvanajstino 
lansko leto odobrenih prora
čunskih sredstev. 

Zaradi dodatnih prihodkov 
in nekaterih neizkoriščenih po
stavk, na drugi strani pa zaradi 
vrste vlog krajevnih skupnosti 
za komunalno ureditev, je 
upravni odbor Sklada stavbnih 
zemljišč predlagal skupščini 
v potrditev rebalans finančnega 
načrta sklada za leto 1993. Na
mesto 50.988.000 tolarjev se 
je v sklad nateklo 53.688.000 
tolarjev. To razliko in denar iz 
neizrabljenih postavk so v glav
nem namenili sofinanciranju 
programov krajevnih skup
nosti. 

Skupščina pa ni sprejela 
predloga upravnega odbora 
Sklada stavbnih zemljišč, da bi 
že z novim letom v celoti ukini 
li 50-odstotno olajšavo pri od-
nierk .komunalnega prispevka 
zat$fuvijanje stavbnega /cm 
ljišča. Delegati so podprli pred
log izvršnega sveta za postopno 
ukinitev te olajšave. Polovica 
olajšave bo ukinjena s i , 1. 
1994, ostala polovica čez eno 
leto. 
PRI IZGRADNJI 
TELEFONIJE NI BILO NE
PRAVILNOSTI 

Poročilo o problematiki 
gradnje telefonskega omrežja 
v občini je razložil Milan 
VVindshnurer, predsednik UO 
Sklada stavbnih zemljišč, ki je 
posebej poudaril, da kontrola 
SDK pri pregledu poslovanja 
pri gradnji PTT omrežja v letih 
1992 in 1993 ni ugotovila nobe
nih nepravilnosti. 

Po končanem obračunu pri
spevka za sofinanciranje PTT 
omrežja, ki ga je sprejela 
skupščina, je s prodajo 4200 te
lefonskih priključkov na dan 
31.8. 1993 znana končna cena 
enega priključka v znesku 
98.905 tolarjev. To pomeni, da 
bodo naročniki, ki so vplačali 
višji znesek, dobili vrnjeno ra
zliko, od tistih, ki so vplačali 
manj, pa bo sklad razliko izter
jal. Tako bo treba naročnikom 
vrniti okrog 32 milijonov tolar
jev, dolžniki pa bodo morali 
doplačati okrog 19 milijonov 
tolarjev. 

Skupščina je po razpravi, 
v kateri so sodelovali Stane 
Zarnik (vrnitev denarja vlaga
teljem, razrešitev lcomisije, 
zahvala podjetjem), Janez Cev
ka (neutemeljeno priklapljanje 
dvojčkov), Miha Novak (zadol
žitev komisije za pripravo po
ročila), Bogdan Jamšek (na
sprotovanje predlogu, o vrnitvi 
denarja proračunu, Skladu in 
naročnikom pred izterjavo dol
gov), Pavel Ocepek (presežek 
naj ostane za razvoj telefonije, 
skupščina naj oceni tudi poro
čilo komisije), Maks Lavrinc 
(zahvala vsem, ki so tvorno so
delovali pri gradnji), Marija 
Reba (tudi KS naj odločajo 
o presežkih), sprejela končni 
obračun izgradnje PTT omrež

ja, vzela na znanje poročilo 
SDK in zadolžila komisijo za 
pregled gradnje telefonskega 
omrežja, naj pripravi v roku 
enega meseca poročilo o svo
jem delu in ga pošlje skupščini. 
Upravnemu odboru Sklada 
stavbnih zemljišč pa je skupšči
na priporočila, naj ostanek de
narja po končani izgradnji v so
razmerju z vloženimi sredstvi 
vrne proraučunu, skladu, kra
jevnim skupnostim in naročni
kom. Hkrati pa je skupščina 
izrekla zahvalo vsem podjetjem 
in posameznikom, ki so poma
gali uresničiti to zahtevno na
ložbo, ki je v Kamniku povzro
čila toliko hude krvi. 

Živahna razprava o strategiji 
razvoja kmetijstva v naši občini 
je opozorila na to, da bo treba 
tej gospodarski panogi v pri
hodnje nameniti več pozorno
sti. Tudi z vidika trajne ohrani
tve rodovitne zemlje in poselje

ne zdrave kulturne krajine. 
Teh dobrin ni mogoče uvaža

ti, je dejal Demeter Sadnikar, 
član IS, koje obrazložil predlo
ženi dokument. Ta sicer ni 
opredeljen z roki in nosilci, pač 
pa je le temeljna usmeritev, 
sloneča na podobnem republi
škem dokumentu. O vsebini 
strategije smo v našem časniku 
že pisali. Zato tokrat le nekaj 
misli iz razprave. V ospredju se 
je pojavila skrb za prodajo 
kmetijskih pridelkov (Piber-
nik, Trebušak, Zadrgal). Znani 
bi morali biti vsaj izvajalci po
sameznih nalog (Orehovec). 
Nekateri so opozarjali, da so 
načrti NOVNE za manj razvite 
v predalu in da je treba poma
gati ljudem v hribovitih prede
lih tudi iz občinskega proraču
na, (Kadunc) na to, da drobitev 
hribovskih kmetij ovira razvoj 
(Poljanšek) in da je premalo 
povezave s prehrambeno indu
strijo ter na vpliv denacionali
zacije na razvoj (Jamšek). Dr
žavni zbor je sprejel strategijo, 
ne pa kmetijske politike in ker 
je občina sama nemočna ni po
treben preveč zavezujoč doku
ment je bilo še slišati v razpravi 
(Lavrinc). In še nekaj misli iz 
razprave: zakaj uvažamo zmrz
njen krompir s Portugalske, 
prav tako pasjo in mačjo hrano 
in če sami tega nismo sposobni 
narediti (Humarjeva), kako 
kmete zadržati na zemlji, o šti
pendijah kmečkim otrokom 
(Ocepek), poudarek bio hrani 
(Reba), za boljšo prodajo 
- gradnja cest (Vidmar), pro
račun bo moral letno spremljati 
uresničevanje strategije 
(Novak). 

PLIN IMA PREDNOST 
Kamnik se je odločil za plin 

kot primarno energijo. K taki 
odločitvi nas sili tudi sedanje 
zelo slabo stanje zraka, saj na 
nekaterih področjih Kamnika 
prebivalci dihajo za več kot 
50% bolj onesnažen zrak, kot 
pa je to po sedanjih predpisih 
še dopustno, je dejal v obrazlo
žitvi Energetskega koncepta 
občine Kamnik prof. dr. Igor 
Janežič, predsednik strokovne
ga odbora IS za plinifikacijo. 

Energetski koncept, ki ga je 
pripravil Elektro projekt iz 
Ljubljane, opredeljuje strategi
jo bodočega razvoja energetike 
v naši občini s poudarkom na 
plinifikaciji Kamnika in oko
lice. 

Študija opredeljuje območja, 
kjer naj bi v prihodnosti prevla
dovali posamezni energetski si
stemi: plinifikacija, toplarniški 
sistem in individualna oskrba 
z energijo. Predvideno je, da bi 
plin najprej uvedli na območju 
spodnjega Perovega z delom 
Duplice, nato pa v Centru. 
Nizkotlačno omrežje se bo na
pajalo preko treh merilno regu
lacijskih postaj: v Mekinjah za 
Center, pri SKG za Perovo in 

Zaprice in pri deponiji lesa 
v Stolu za Duplico. 

Razprava o tej temi je dele
gate kar precej razgibala. Seve
da jih je predvsem zanimala ce
na priključka in način financi
ranja izgradnje omrežja. (Poleg 
tega pa so imeli delegati še na
slednje pripombe: zeleni pod
pirajo plinifikacijo (Reba), po
treben je program spodbujanja 
ljudi (Cerar), obrobje bo spet 
ostalo praznih rok (Kadunc), 
treba bo uskladiti obnovo ulic 
in plinifikacijo (Windschnu-
rer), izgradnja in financiranje 
naj bi teklo po koncesijskih po
godbah (Ocepek), kako bo 
z preskrbo v Mostah in Ko
mendi (Magister), če bo prik
ljuček stal 5.000 DEM, je to 
utopija (Perčič), vrednost inve
sticije bo znana, ko bodo pro
jekti, sredstva zanje naj bi dali 
delno iz sklada in proračuna 
(Stražar). 

Obstaja možnost za medna
rodna posojila, predvidena je 
energetsko svetovalna služba 
(ing. Malovrh). Skupščina je 
poleg Energetskega koncepta 
sprejela tudi poročilo o pripra
vi odloka o lokacijskem načrtu 
za plinifikacijo, ki ga je obra
zložil Bojan Mlakar, direktor 
zavoda za urbanistično načrto
vanje. Po njegovi izjavi bo 
predlog odloka lokacijskega 
načrta s programskimi zasno
vami pripravljen do novembra 
letos. 

O osnutku strategije razvoja 
turizma, čeprav gre za zelo po
membno gospodarsko dejav
nost, pa delegati na tokratni 
seji niso rekli niti besede, če
prav so na prejšnji seji sprejem 
tega dokumenta odložili, ker 
na seji ni bilo Marjana Steleta, 
člana IS za turizem. Tokrat je 
predloženi dokument sam 
obrazložil in poudaril nekatere 
bistvene značilnosti. Med njimi 
zlasti program toplic v Snoviku 
z manjšim pokritim bazenom, 
potrebo po izboljšanju gostin
ske ponudbe, turistično podjet
niško šolo v Kamniku, mož
nost, da se Kamnik vključi v pi
lotni projekt eko turizma itd. 

Poudaril je tudi, da ga zelo 
moti, ker njegovi ekipi mladih 
ljudi nekateri nasprotujejo in 
nagajajo. 

Poudaril je tudi, da so se 
v Komendi dogovorili za zelo 
kvaliteten program, ker so lju
dje za to. Skupščina je osnutek 
razvoja turizma sprejela. 

Tudi pri sprejemanju osnut
ka uresničevanja programskih 
usmeritev na področju varstva 
okolja, ki ga je predstavil dr. 
Janko Urbane, ni bilo razpra
ve. V njem so z roki in nosilci 
opredeljeni ukrepi za varstvo 
zraka, vodnih virov, ravnanje 
z odpadki in podobne naloge. 

ZAVRNJENO POROČILO 
O GOSPODARJENJU 
Z ZEMLJIŠČI NA 
PEROVEM 

Poročilo o prometu s stavb
nimi zemljišči v soseski 
B 8 - Zgornje Perovo, ki ga je 
po sklepu skupščine pripravil 
upravni odbor sklada stavbnih 
zemjišč, je skupščina zavrnila 
in zahtevala, da se dopolni gle
de na pripombe v razpravi. 

Stanovanjska zadruga je pro
dajala parcele po »socialni« ce
ni, po še bolj »socialni« ceni pa 
jih je dobila, je dejal Ferdinand 
Skarja, ki je tudi menil, da se 
zadruga ne more obnašati kot 
privatnik in da gre v tem pri
meru tudi za gospodarjenje 
z občinskim premoženjem. 

Marjeta Humar je vprašala, 
zakaj je bil v to vpleten sklad 
stavbnih zemljišč, če je bila za
druga lastnik zemljišč. Po mne
nju Dem i t rij a Perčiča, ki je tu
di član UO Sklada, so bili 
v UO mnenja, naj sodišče ugo
tovi, ali'je šlo za oškodovanje 

in kdo je bil oškodovan. Ma
tevž Skamen je UO skladu oči
tal, da se je premalo poglobil 
v celo zadevo. Andrej Skodlar 
pa je v opravičilo povedal, da 
so v UO Sklada amaterji, ne pa 
profesionalci. Bogdan Jamšek 
je menil, da je treba ob dopol
nitvi poročila povedati, ali gre 
za pravni ali pa politični vidik 
zadeve. Po mnenju Ferdinanda 
Škarje so pravno zadeve že lah
ko poravnane, vendar je treba 
vedeti, da je bila zemlja odvze
ta bivšim lastnikom po smešno 
nizki ceni in nato prodana na
prej brez licitacije. Izvršni svet 
naj bi dal mnenje o gospodar
skem vidiku tega problema. 

Miha Novak, predsednik IS, 
je na to takoj reagiral in dejal, 
da izvršni svet pri tej zadevi ni 
imel nič zraven. 

Poleg sklepa, ki smo ga ome
nili na začetku, je skupščina tu
di sklenila, da se na sejo, ko bo 
obravnavano dopolnjeno poro
čilo, povabi vse, ki so sodelo
vali pri izdelavi poročila. Po 
nekaterih izjavah pri pripravi 
skupščinskega poročila v UO 
sklada ni bilo enotnih stališč. 

Skupščina je sklenila zadnjo 
lansko sejo s sprejemom poro
čila o devetmesečni realizaciji 
občinskega proračuna in z in
formacijo o uskladitvi postavk 
v bilanci prihodkov in odhod
kov proračuna občine za leto 
1993. 

F. S V E T E U 

Lokalna samouprava 

Brez naglice v novo 
lokalno organiziranost 

V zadnjih dneh starega leta je Državni zbor sprejel večino 
zakonodaje s področja lokalne samouprave. Manjka samo še 
Zakon o referendumu, pa bomo imeli vse instrumente za 
veliki družbeni eksperiment. Ker nekaj smo jih Slovenci že 
doživeli v zadnjih desetletjih! 

Prehod na samoupravno lokalno organiziranost in moder
nizacijo državne uprave sta nujna koraka k kompatibilnosti 
z evropsko upravno ureditvijo, h kateri stremimo. Vendar pa 
naglice in mnoge nejasnosti, ki vejejo iz zakonodaje, silijo 
k previdnosti. 

Zakonodaja omogoča takojšen prehod na novo organizira
nost občin. To v kamniškem primeru pomeni ustanovitev 
občin Komenda, Tuhinjska dolina, Kamniška Bistrica in 
Kamnik. Zakon zahteva, da se morajo občani izredno hitro 
odločiti za ustanovitev teh štirih novih občin, ki bodo nasle
dile sedanjo občino Kamnik. Obstaja tudi druga možnost, da 
se najprej izvedejo volitve v sedanji občini po novem zakonu, 
preoblikovanje pa se izvede do konca leta 1995. 

Menim, da hitenje pri uresničevanju Zakona o lokalnih 
skupnostih ni potrebno. Odgovornim za izvedbo zakona ter 
občanom predlagam, da se aprila izvedejo volitve v občinski 
svet v sedanji občini Kamnik. 

Osnovna naloga sveta mora biti organiziranost občine 
v skladu z novim zakonom. Le tako bomo dobili natančen 
vtis o lokalni organiziranosti. Vzporedno s tem se bo preobli
kovala državna uprava in tudi to bo prispevalo k boljšemu 
razumevanju nove ureditve. 

Potem se bodo občani laže odločali o ustanavljanju novih 
občin. Ne nazadnje bomo tako tudi lažje uredili delitev 
skupnega premoženja, ki smo ga desetletja ustvarjali v občini 
Kamnik. 

Naj za konec omenim še to, da se v Mengšu, Radomljah, 
Trzinu in Lučah pospešeno pripravljajo na ustanovitev občin, 
kar pomeni, da se bo v okolici kamniške občine pojavilo kar 
nekaj potencialnih partnerjev za združitev v kamniško pokra
jino, kjer bo Kamnik politični in gospodarski center. Ali 
povedano drugače, siljenje Stranjanov in Tuhinjcev v nez
nani eksperiment še to pomlad ni smiselen, če želimo ohra
niti Kamniku status centra v pokrajini severno od Save. Ne 
smemo pozabiti, da je Kamnik edino pravo mesto na poti iz 

Ljubljane proti Celju! 
Igor PODBREŽNIK 

Pred nami je 
preoblikovanje občin 
(nadaljevanje s 1. strani) 
mu za tekoče leto. Pri tem dr
žava zagotavlja takojšnje in 
redno financiranje novonastale 
občine. 

Druga pomembna novost se 
nanaša na prvotno predvideni 
izjemni položaj gorskih občin. 
Država bo dodelila dodatna 
sredstva vsem slabše razvitim 
občinam, za katere ima država 
poseben interes za njihov 
razvoj. 

Posebej pomembni so roki 
za preoblikovanje občin. Če
prav so javnosti v glavnem že 
znani, jih poskusimo prikazati 
v povezavi z roki iz sicer še ne 
sprejetega zakona o referendu
mu za ustanovitev občin. 

V delih občine, kjer se dr
žavljani na zborih krajanov od
ločijo, da bodo izvedli referen
dume o oblikovanju novih ob
čin do 31. marca 1994, se izve
dejo volitve v nove občinske 
svete do 30. junija 1994. 
V drugih občinah se izvedejo 
volitve aprila 1994, referendu
mi o oblikovanju novih občin 
pa najkasneje do 31. decembra 
1995. 

Že v tem mesecu (januarju 
1994) je treba pričeti z ugotav
ljanjem volje občanov za usta
novitev nove občine. Sklep 
o namenu za ustanovitev nove 
lokalne skupnosti sprejme zbor 
krajevne skupnosti, pa tudi 
v posameznih naseljih ali s po
biranjem podpisov lahko sku
pina prebivalcev izrazi svojo 
(morda tudi drugačno) voljo. 
Če se želje med seboj izključu
jejo, je potrebno usklajevanje 
na zborih krajanov, usklajene 
predloge pa skupščina občine 
pošlje državnemu zboru, ki naj 
bi že do 15. februarja 1994 do
ločil referendumska območja. 
Referendumi naj bi bili v nede
ljo, 27. marca 1994. Če bodo 
izidi referenduma v korist obli
kovanja predvidevanih novih 

lokalnih skupnosti, bo državni 
zbor na takem področju z zako
nom ustanovil novo občino, 
volitve v občinske svete te ob
čine pa morajo biti najkasneje 
do 30. junija 1994. 

V t. i. starih občinah bodo 
volitve v občinske svete v prvi 
polovici letošnjega aprila, ko 
bo tudi prvi krog volitev župa
na. Občinski svet bo imel, od
visno od števila prebivalcev ob
čine, od 7 do 45 članov, izvolje
nih na proporcionalni način (iz
birali bomo med strankarskimi 
oz. koalicijskimi kandidatnimi 
listami in listami strankarsko 
neopredeljenih kandidatov). 
Župan bo voljen po večinskem 
sistemu, zato bosta morda po
trebna dva kroga volitev. Da bi 
bila ustanovitev teh občin (če
tudi bi obsegale celotno ob
močje dosedanje občine) uskla
jena z ustavo, bodo morali biti 
tudi v takih občinah organizira
ni referendumi - najkasneje 
do konca 1. 1995. 

V kamniški občini potekajo 
organizacijske priprave pred
sedstva skupščine in izvršnega 
sveta SO Kamnik za ugotavlja
nje volje prebivalcev občine za 
oblikovanje novih (ene ali več) 
lokalnih skupnosti. 

Ves postopek ugotavljanja te 
volje prebivalcev naj bi sicer 
vodila skupščina občine oz. 
njen predsednik, vendar je od
ločanje seveda v celoti stvar 
prebivalcev sedanje občine oz. 
njenih posameznih delov. 

Občinska skupščina in njen 
izvršni svet bodo pri tem orga
nizacijsko sodelovali, na razpo
lago bodo pisne informacije in 
nasveti, znan pa bo tudi pretež
ni del podatkov, ki jih zbira in 
obdeluje posebna strokovna 
skupina pri izvršnem svetu (vo
di jo dr. Marko Žerovnik). 

Na osnovi teh podatkov se 
bomo lažje odločali o morebit
ni delitvi sedanje občine (mož
ne so največ štiri občine: Kam
nik, Kamniška Bistrica, Ko
menda in Tuhinjska dolina). 

Posebej pozorno bo treba na 
zborih krajanov proučiti tudi 
možnosti za ustanovitev mest
ne občine Kamnik, kajti bodo
čim mestnim občinam dajejo 
zakoni poleg dodatnih nalog 
tudi vrsto pomembnih dodat
nih pristojnosti in le mestna ob
čina lahko kasneje postane 
upravni center pokrajine. 

BRANKO NOVAK 

PROGRAMSKI SVET REGIJSKE POVEZAVE 
ALPSKEGA SVETA KARAVANK, 
KAMNIŠKO-SAVINJSKIH ALP 
OBJAVLJA 
RAZPIS 
Programski svet regijske skupnosti na področju turiz
ma ALPSKI SVET KARAVANK, KAMNIŠKO SAVINJ
SKIH ALP objavlja javni razpis za oblikovanje Imena, 
znaka in celostne podobe Regijske skupnosti za po
dročje občin Tržiča, Kranja, Domžal, Mozirja in Kam
nika. 
Najboljši znak bomo nagradili. 
Prijave pošljite do 10. februarja 1994 na naslov Občina 
Kamnik, Glavni trg 24, 61240 Kamnik 
Informacije: tel.: 061/817-278; fax.: 061/831-176 
Darinka Prešeren 



Po sledeh delegatskih vprašanj 
Lastno projektivno 
podjetje in 
spomeniškovarstveni 
zavod? 

Na pobudo Igorja Podbrežnika, podpred
sednika občinske skupščine, naj bi se zavod 
za urbanistično načrtovanje usposobil za sa
mostojno izdelavo urbanistične in tehnične 
dokumentacije, je izvršni svet pripravil od
govor, v katerem sicer ugotavlja potrebo po 
razširitvi dejavnosti sedanjega zavoda za ur
banistično načrtovanje predvsem na področ
je izdelave urbanističnih dokumentov. Seve
da pa bi bilo po zakonu v ta namen redno 
zaposliti najmanj dva urbanistična načrto
valca z visoko izobrazbo, najmanj enega 
krajinskega načrtovalca in po enega načrto
valca za področje komunalne opreme ter za 
področje prometa in zvez ter najmanj enega 
diplomiranega ekonomista. Skupaj torej 
najmanj šest načrtovalcev z visoko izobraz
bo. Bolj jasni odgovori na smotrnost take 
organiziranosti bodo podani z novo prostor
sko zakonodajo, ki je v pripravi. 

Za izdelavo tehnične dokumentacije pa 

mora zavod imeti vsaj dva diplomirana inže
nirja ustrezne stroke. Seveda je smotrnost 
organiziranja projektivnega podjetja odvis
na od potreb na tržišču. Glede na to, da je 
Kamnik razglašen za kulturni in zgodovinski 
spomenik, bi bilo po mnenju izvršnega sveta 
utemeljeno razmišljati o ustanovitvi zavoda 
za spomeniško varstvo skupaj z domžalsko 
občino s sedežem v Kamniku, kot so predla
gali tudi delegati Nove parlamentarne koor
dinacije v svoji pobudi. 

Koliko bo stalo 
preimenovanje ulic? 

Ker je z občinskim odlokom o preimeno
vanju ulic določeno, da bo vse stroške, ki 
bodo nastali zaradi preimenovanja, tudi ti
ste, ki jih drugod krijejo občani, nosil občin
ski proračun, je delegata Olafa Grbca zani
malo, koliko bo teh stroškov in kako jih 
namerava izvršni svet pokriti v letu 1994. 

Po mnenju sekretariata za notranje zade
ve bo treba okrog 300 občanom v osebnih 
dokumentih spremeniti stalno prebivališče. 
Če bi vsi ti občani zahtevali izdajo novih 
osebnih izkaznic, bi nastali stroški okrog 
60.000 SIT. Zamenjava 12 vhodnih tabel in 

137 hišnih tablic pa bo brez montaže stala 
92.240 tolarjev. 

Tudi občini delež 
Meščanske korporacije 

Ker 12. maja začne veljati sklep ustavnega 
sodišča, po katerem lahko tudi pravne osebe 
zahtevajo vračilo nacionaliziranega premo
ženja, je Bojan Pollak predlagal, naj tudi 
občina Kamnik vloži zahtevek za vračilo 
nacionaliziranih deležev v nepremičninah in 
zemljiščih, ki so bile last Meščanske korpo
racije Kamnik, kot so to že storili ostali 
fizični upravičenci. 

Sekretariat za okolje in prostor mu odgo
varja, da je občinsko javno pravobranilstvo 
v Ljubljani v imenu občine Kamnik že vloži
lo tak zahtevek. Ta vsebuje 23 parcelnih 
številk v katastrskih občinah Županje njive, 
Kamnik, Stranje, Nevlje in Črna. Občina 
zahteva vrnitev v naravi ali pa v obliki od
škodnine za odvzeti delež, ki je bil v času 
podržavljenja v lasti takratne Mestne občine 
Kamnik. 

(fs) 

Prometni režim na cesti Kranjski rak - Kisovec in Dol 

Mnenja bajtarjev in lastnikov domov 
Planinsko društvo Bajtar je 

dalo k novemu režjmu prometa 
na cesti Kranjski rak - Kisovec 
in Dol več pripomb, na katere 
je izvršni svet odgovoril. 

Med drugim menijo, da je 
sporno vprašanje krajevne pri
stojnosti za postavitev fizične 
zapore na delu ceste od Krivče-
vega 22 do Marjaninih njiv, ki 
spada v območje občine Mo
zirje. 

Odgovor je bil, da je v ured
bi navedeno, da se ta zapora 
postavi pri hiši Krivcevo 22. 
Smotrno pa bi bilo, da se vsa 
odprta vprašanja razrešijo na 
sestanku s predstavniki občine 
Mozirje. Ob izgradnji ceste, ki 

so jo financirah SIS RTC Veli
ka planina, G G Kamnik in G G 
Nazarje, je bil s strani občine 
Mozirje izveden upravni posto
pek s sodelovanjem lastnikov 
gozdov. Tem so tudi zagotov
ljene brezplačne propustnice. 
G G Nazarje je tudi pisno sogla
šalo s fizično zaporo prometa. 

Bajtarji tudi menijo, da je 
zaradi tega, ker cesta ni bila 
prevzeta kot lokalna cesta, 
vprašljivo pobiranje vsake cest
nine na podlagi zakona o goz
dovih, pa tudi sicer naj bi izvrš
ni svet ne imel te pristojnosti. 
Izvršni svet odgovarja, da po 
mnenju Ministrstva za kmetij
stvo in gozdarstvo cesto v pri
meru, da je cesta več kot polo

vico uporabljana v druge na
mene, manj pa za gospodarje
nje z gozdovi, za režim poskrbi 
lokalna skupnost. Posebna tak
sa za uporabo lokalne ceste je 
predpisana na podlagi občin
skega odloka o redu na Veliki, 
Mali in Gojški planini ter Ki-
sovcu. 

Po mnenju bajtarjev za izva
janje uredbe še niso izpolnjeni 
vsi pogoji, s čimer je izvršni 
svet soglašal in zato je ustrezno 
spremenil datum uveljavitve 
uredbe na maj 1994. 

Bajtarji in lastniki počitni
ških hišic se zavzemajo tudi za 
brezplačne prepustnice izven 
pašne sezone. Temeljni namen 

odredbe je po mnenju IS nad
zor nad prometom, normalna 
raba kmetijskih zemljišč in goz
dov ter zagotovitev minimalne
ga denarja za vzdrževanje cest 
in poti. Zato so jasno razmejili 
pravice planšarjev, bajtarjev in 
turistov. 

K pripombi lastnikov planin
skih domov, da morajo biti do
movi za oskrbnike dostopni 
v vsakem času z ustreznim vo
zilom in da so v razumnih me
jah pripravljeni prispevati za 
vzdrževanje cest, izvršni svet 
dodaja, da bo prevoz po plani
ni urejen z dodelitvijo koncesi
je za opravljanje prevozov po
djetju ali zasebnikom. 

(fs) 

o plinifikaciji 
v Kamniku 

jo. Predlagali so, naj bi za izde
lavo projektov zagotovili denar 
v občinskem proračunu in ne

porabljena sredstva ekološkega 
prispevka. 

F. S. 

Sredi decembra so Zeleni 
Kamnika pripravili pogovor 
o energetskem konceptu obči
ne Kamnik in plinifikaciji me
sta Kamnik. Pogovora so se 
udeležili tudi strokovnjaki, ki 
so v okviru Elektro projekta iz 
Ljubljane pripravili projekt. 
K°t je povedala Marija Reba, 
*> J e vodila pogovor, so prav 
Zeleni dali pobudo, da se je 
v Kamniku sploh začelo razmi
kati o plinu kot energetskem 
viru za oskrbo gospodinjstev. 

Potem ko je predstavnik 
Elektro projekta predstavil 
Povzetek projekta, je dipl. ing. 
Matjaž Malovrh, član strokov
nega odbora pri izvršnem svetu 
SO Kamnik za plinifikacijo, 
opozoril še na nekatere proble
me pri nastajanju energetskega 
koncepta. 

Ker imamo v Kamniku več 
toplarniških sistemov, poleg 
Svilanitovega tudi v nekaterih 
stanovanjskih naseljih (Zikova, 
Bakovnik), bo treba razrešiti 
'astniška razmerja pri teh siste
mih, sicer nam bodo kotlovnice 
propadle. Nesmiselno pa bi bi-
'° . da bi plin napeljevali v sta
novanjskih blokih v vsako sta
novanje. Tudi obstoječi Svila-' 
nitov sistem je treba bolje izko-
"stiti, morda tudi tako, da bi se 
nanj nekateri porabniki obvez
no priklopili. Slabo je, ker 
Kamnik še nima svoje vizije 
razvoja, bodisi v turistično bo

disi v industrijsko mesto ali sta
ro mesto. 

Mag. Malovrh, ki je vodja 
energetsko svetovalne službe 
v republiki, je tudi menil, da bi 
bilo dobro tudi v Kamniku or
ganizirati tako službo, ki bi ob
čanom svetovala najbolj smotr
no ravnanje v zvezi s priprava
mi na plinifikacijo. 

V razpravi je bilo precej go
vora o ekonomskih vidikih na
ložbe, o izkušnjah s telefonijo, 
ki se ne bi smele ponoviti, o na
činu, kako motivirati porabni
ke plina tudi z nižjo ceno in 
večjo udobnostjo pri uporabi 
tovrstne energije. 

Udeleženci posveta so na 
koncu podprli predloge izvrš
nega sveta v zvezi s plinifikaci-

Tudi bel snezak je z »očmi na pecljih« začudeno opazoval 
dogajanje v »napajalniku« na Glavnem trgu. Verjetno ga je za 
kazen kmalu pobralo. 

S seje izvršnega sveta 

Soglasje k preobrazbi 
Komunalnega podjetja 

v KAMNIKU 
KUPIMO LOKAL 
od 30 do 40 m2. 
Ponudbo oddajte 
v uredništvu Kamniškega 
občana. 
Šifra: NAVEDITE LOKACIJO 

Izvršni svet je na zadnji lan
ski seji 22. decembra sklenil 
dati soglasje k reorganizaciji 
komunalnega podjetja Kamnik 
pred dokončno ugotovitvijo 
deleža družbenega kapitala. Ta 
preobrazba je potrebna na 
podlagi zakona o gospodarskih 
javnih službah. Kot je pokazala 
razprava na seji IS, bo verjetno 
najtežje določiti pravičen delež 
družbenega premoženja, ki bo 
preneseno na občino, in delež, 
ki je razultat tržnih dejavnosti 
in ki bo prešel v last delavcev 
Komunalnega podjetja. 

Po sedanjih izračunih naj bi 
slednji znašal eno četrtino vse
ga kapitala. Čeprav v Komu
nalnem podjetju menijo, da je 

ta delež prenizek, pa smo na 
seji slišali tudi nasprotno mne
nje. Zato je izvršni svet imeno
val posebno komisijo, ki jo vo
di Judita Kern - Mlinar. Njena 
naloga pa je oceniti vrednosti 
deležev družbenega kapitala 
v Komunalnem podjetju in pri
praviti predlog za njegovo raz
delitev. 

Podobna komisija bo pripra
vila tudi predlog za razmejitev 
lastninskih deležev občin Dom
žale in Kamnik v premoženju 
podjetja Centralne čistilne na
prave Domžale - Kamnik. 

Na podlagi javnega razpisa je 
IS določil Projektivni atelje 
Arhing Ljubljana in Elektro 

projekt Ljubljana kot najugod
nejšega ponudnika za izdelavo 
programskih zasnov za lokacij
ski načrt za izdelavo strokovnih 
podlag idejnega projekta plini
fikacije. 
Če bo občinska skupščina spre
jela predlog izvršnega sveta, bo 
Kamnik pristopil v skupnost 
starih mest v Republiki Slove
niji. 

K odredbi o prometnem re
žimu na cesti Kranjski rak 
- Kisovec in Dol je izvršni svet 
sprejel kar precej pripomb. 
Odgovoril je vsem, ki so te pri
pombe posredovali. Posebej pa 
je sklenil, da se Zavodu za goji
tev divjadi K O Z O R O G U 
Kamnik in Javni gozdarski 
službi, enota Kamnik, dodelita 
za opravljanje nadzorstvenih 
del brezplačni prepustnici za 
vožnjo s službenim vozilom po 
navedeni cesti. 

(fs) 

N a k r a t k o 
Kam z odpadki? 

V decembru lani so vsa gospodinjstva v naši občini prejela 
knjižico s tem naslovom. Izdala jo je občina Kamnik, založilo pa 
podjetje Publicus iz Ljubljane. V njej je na 50. straneh obravna
van nov način zbiranja in ločevanja odpadkov v naši občini. Velik 
poudarek je namenjen zlasti ravnanju, ki naj pripomore, da 
bomo pridelali čimmanj nevarnih odpadkov in namesto okolju 
škodljivih čistil, pralnih sredstev, gnojil in podobnih snovi raje 
uporabljali okolju bolj prijazne materiale. 

Nevarni odpadki, ki so v brošuri označeni z rdečo stranjo, ne 
sodijo med gospodinjske odpadke, pač pa se bodo zbirali ob 
posebnih akcijah. Z modro barvo so označeni odpadki za prede
lavo, kot so papir, steklo, aluminij in jih odlagamo v ločene 
posode na ekoloških otokih. 

Z zeleno barvo se začne poglavje o odpadkih za kompostira
nje, ki jih pridelamo pri pripravi hrane in na vrtu. Tovrstne 
odpadke naj bi lastniki vrtov predvsem sami kompostirali in 
ponovno uporabili za gnojenje na vrtu. 

Rumena barva označuje običajne gospodinjske odpadke, ki jih 
odlagamo v temnosivo posodo, ki jo je prejelo sleherno gospo
dinjstvo. 

Na začetku te, za naše okolje izredno koristne akcije, je 
vsekakor treba pritrditi dr. Janku Urbancu, članu izvršnega sveta 
za varstvo okolja, ki je v uvodu knjižice zapisal: »Prepričani smo, 
da ne boste dopustili, da bi naša lepa dežela postala smetišče!« 

Dodatni denar za NOVO REBER in 
ZNOJILE 

Za dodatna dela pri sanaciji usada Nova Reber in brezine pod 
Znojilami je izvršni svet namenil iz rezervnega sklada 1.496.000 
tolarjev in iz neporabljenih sredstev solidarnosti 400.000 tolarjev. 
Doslej opravljena dela pa so vredna 3.947.000 tolarjev. 

Višje stanovanjske najemnine 
Stanovanjske najemnine za neprofitna stanovanja, ki so last 

občine Kamnik, se bodo povečevale mesečno na podlagi vredno
sti točke za ugotovitev vrednosti stanovanja, ki je mesečno 
objavljena v Uradnem listu. Pri tem pa se upošteva letna stopnja 
najemnin v višini 2,9% od vrednosti stanovanja. Računajo, da bo 
sedanja uskladitev prispevala k 6% višjim najemninam. 

Izbran najugodnejši ponudnik za STRAŽNI 
STOLP 

Čeprav že drugi razpis za pridobitev najugodnejšega ponud
nika za najem Stražnega stolpa na Malem gradu ni bil uspešen, 
saj sta na razpis prispeli le dve vlogi in sicer vlogi Janeza 
Repanška in N. A. Omana, je komisija predlagala izvršnemu 
svetu, naj kot najugodnejšega ponudnika potrdi N. A. Omana. 
Ponudnik želi vzeti v najem celoten kompleks Malega gradu. 

Poleg razstavno galerijske in gostinske dejavnosti v samem 
stolpu si je ponudnik izmislil ureditev širše okolice Stražnega 
stolpa s kapelico v letno gledališče, organizacijo poročnih obre
dov v grajski kapeli ter poročno slovesnost v gostinskem delu 
Stražnega stolpa. Pri tem bo zanj odločilna podpora oz. mnenje 
stroke. Investicijo ocenjuje na 400.000 do 500.000 D E M . Seveda 
pa glede na to višino vloženih sredstev želi dobo najema podalj
šati od 30 na 50 let. 

Izvršni svet je potrdil izbor komisije in predlagal pripravo 
tripartitne pogodbe med lastniki objektov na Malem gradu in 
bodočim najemnikom. 

Obdržati teptalec snega 
Izvršni svet je bil proti predlogu vodstva podjetja Velika 

planina Zaklad narave d. o. o., da se odproda teptalec snega. Od 
upravnega odbora podjetja pa je tudi zahteval zapisnik Službe 
družbenega knjigovodstva o pregledu poslovanja podjetja. 
O problemih na Veliki planini bo izvršni svet še razpravljal na 
januarski seji. 

Sanacija plazu na Markovem 
Novembrsko deževje je povzročilo manjši usad na cesti v Mar

kovem. Odjuga in nov dež v decembru pa sta povzročila drsenje 
usada, tako da je vložišče v dolžini 25 m zdrsnilo za poldrugi 
meter in je zaradi tega cesta neprevozna. Krajani morajo zato 
uporabljati cesto preko Rožičnega in Sel. 

Po načrtih PUH-a iz Ljubljane je potrebno izvesti zajetje 
podzemnih voda z drenažo. Kamniški izvršni svet je za kritje 
stroškov sanacije tega usada namenil 1.250.000 tolarjev. Pogodba 
pa bo sklenjena z najugodnejšim ponudnikom del. 

Pomoč pogorelcem v Bistričici 
Decembra 1993 je požar uničil stanovanjsko hišo Matije 

Žagarja iz Bistričice 16. Lastnik je v požaru umrl, trije domači pa 
so ostali brez strehe nad glavo. Krajani in civilna zaščita KS 
Kamniška Bistrica so pogorelcem takoj ponudili najnujnejšo 
pomoč, hkrati pa pomagali pri obnovi obeh stanovanj, v katerih 
so Žagarjevi prej živeli. Krajevna skupnost je za material založila 
170.000 tolarjev, ki jih je kamniški izvršni svet sklenil povrniti iz 
sredstev rezervnega sklada. Vse delo pa so sovaščani opravili 
brezplačno. 

(fs) 

FOTOKOPIRNICA 
Ivan Bizjak 
v stavbi občine Kamnik 

od ponedeljka do četrtka od 7.45 do 15. ure, 
v sredah do 17. in v petkih do 13. ure. 

Fotokopiramo in vežemo učbenike, skripta. 



Kje se napaja Kamniška Bistrica? 
Inštitut za geologijo, geotehni

ko in geofiziko Geološkega zavo
da iz Ljubljane je letos nadaljeval 
z raziskovanjem zaledja po
membnejš ih vodnih virov v ob
močju občine Kamnik. Poleg ob
činskih so bila podlaga tem razi
skavam tudi še republiška sred
stva M Z T - j a in M V O U P - a . 

Pozornost smo to pot posvetili 
zaledju povirja Bistrice, nadalje
vali pa smo z raziskovanjem ob
močja Velike planine. 

M e d drugim je bilo doslej že 
ugotovljeno, da se območje 
Kamniškega sedla - Jermanovih 
vrat odmaka proti izviru Savinje. 

Ker smo želeli dobiti nekaj po
datkov o vplivu smučarskega 
centra na izvire ob Kamniški B i 
strici, smo z barvanjem nekje 
v območju Kalškega grebena in 
Zvona želeli ugotoviti smer odte
kanja podzemeljske vode. Ge
ološka zgradba tega območja 
nam je nakazovala, da se podze
meljske vode z zanesljivostjo od
tekajo proti Korošici oziroma 
proti izviru Studenci pod M o k r i 
co. V letošnjem dolgem sušnem 
poletju pa v znanih podzemelj
skih jamah ni bilo pomembnejše

ga pretakanja vode v količini, ki 
bi jo lahko obarvali, zato smo 
v sredini turistične sezone obar
vali iztekanje iz greznice pri Koči 
na Kokrškem sedlu. 

S pomočjo Jerajevih iz Kamni
ške Bistrice smo opazovali vse 
izvire v povirju Bistrice: Studen
ce, Bistrico, M a l i izvir. K o r o š k o 
pri spodnji postaji žičnice ter ob
časno še izvire pri Suhadolniku 
ter Kočensko Belo in Rinko . 

Po barvanju je bilo v gorskem 
svetu nekaj dni še sušno, nato pa 
so sledile občasne padavine, ki so 
dvignile nivo odtekajoče vode. 
Studenci so presahnili in se znova 
pojavili, pa zopet presušili , skrat
ka odtočne razmere niso bile naj
bolj ugodne. 

Zaradi tega tudi rezultati niso 
zanesljivi. Obarvana voda se je 
pojavila v Studencih in zajetju za 
»dvorec« ter v kontrolnih vzor
cih, ki smo jih jemali na Belski 
Kočni , vendar v dokaj nizkih 
koncentracijah, kar lahko pov
zročijo tudi nevihte s svojo kal
nostjo. 

Zato menimo, da bi bilo po
trebno to barvanje ponoviti in to 
v potoku, ki teče v Jesenski jami 
v Kalcah ali kje drugje na območ

ju planine Dolge njive ali Tihe 
doline. 

Na območju Velike planine 
smo letos posvetili pozornot po
virju Šunca. ki oskrbuje s pitno 
vodo Krivčcvo, Smrečje in ob
močje do Žage . S sodelovanjem 
Kamniškega jamarskega kluba 
smo obarvali potok, ki teče v glo
bini 60 m v t . im. Breznu v Črni , 
v Suških pečeh. Po nekaj dneh se 
je močno obarvana voda pojavila 
v izviru Šunc, ki oskrbuje z vodo 
le eno stalno naseljeno hišo. Bar
va pa se je pojavila v koncentra
ciji, ki ni bila vidna s prostim 
očesom, tudi v nizu izvirov, od 
katerih je najmočnejši zajet. 
V bližini je še nekaj zajetij, iz 
katerih se oskrbujejo z vodo le 
posamezne hiše. 

Z a zajetje je bil že izdelan 
predlog varstvenega območja , ki 
pa ga bo treba na podlagi najno
vejših dognanj razširiti. Vseka
kor pa sedaj že vemo, da se 
osrednji del planote Velike in 
Male planine odmaka proti izviru 
Lučnice v Podvolovljeku, glede 
na vodno stanje pa se posamezni 
deli masiva podzemeljsko preli
vajo bodisi proti Lučki Bel i bodi
si v druge izvire v obrohju, n p r . 

Štefanovo na Križu pri Komendi 

v Krivčevo ali v Dolski potok. 
Še vedno ni dovolj podatkov, 

da bi opredelili padavirsko zale
dje za zajetje Potok v Črni . 

Naslednje letošnje barvanje je 
bilo namenjeno raziskavi zaledja 
Bistrice. Takoj ko je minila po
letna suša, smo pohiteli na Koro-
šico in obarvali vodo, ki južno od 
Doma na Korošici izvira in tudi 
ponikuje. Ob isti priložnosti smo 
hoteli tudi dopolniti sliko odte
kanja voda z Veže in s pomočjo 
jamarjev Šaleškega jamarskega 
kluba iz Topolšice obarvali vodo 
v jamskem sistemu Molička peč. 
Na Korošici smo uporabili zeleni 
uranin, v Molički peči pa rdeči 
rodamin. 

Po pričakovanju se je močno 
zeleno obarvana voda pojavila 
v izvirih ob Savinji nad LuČami, 
v izvirih v Podvolovljeku. pa tudi 
v izviru Kamniške Bistrice, 
v Kamniški Bel i in Malem izviru 
med obema. Barvilo rodamin 
smo zasledili le v izvirih ob Sa
vinji. 

Še vedno je nekaj nejasnosti 
glede zaledja izvirov Bistrice. Te 
bomo skušali raziskati v nasled
njih letih. 

mgr. D U Š A N N O V A K 
dipl ing. 

Ljubljana 

Organizacijski odbor za prire
ditve v Letu Antona Breznika 
- kriškega rojaka, duhovnika in 
pisca Večne pratike od gospodar
stva, prve prave gospodarske pra
tike v slovenskem jeziku, je na 
praznik diakona in mučenca sv. 
Štefana (njemu je v kriški po-
družni cerkvi posvečen stranski 
oltar) sklenil jubilejne slovesno
sti od 200. obletnici smrti ome
njenega pomembnega krajana. 

O b koncu slovesne maše , ki jo 
je v lepi baročni cerkvi Spreobr
njenja sv. Pavla daroval komend-
ski župnik in dekan Nikolaj Pa

vlic, je Breznikovo leto zaključil 
predsednik Organizacijskega od
bora in K S Križ Ivan Hlade. Še 
prej je o pomenu tega leta in 
vsega, kar se je dogajalo v njem, 
o veliki zavzetosti članov Odbora 
(Ivan Hlade, Nikolaj Pavlic, Jože 
Pavlic, V i n k o Petek, France Ple
vel in M i h a Potočnik) pa tudi 
prebivalcev Križa, da bi dostojno 
proslavili spomin na doslej pre
malo znanega rojaka, govoril Jo
že Pavlic, član Odbora. Z a konec 
so se oglasile še »kriške fanfare«, 
iz zvonika pa je donelo ubrano 
pritrkavanje. 

Konjeniki v sprevodu. 

Po maši je bila tradicionalna 
(druga) blagoslovitev konj na tr
gu pred cerkvijo. Žal je veliko 
številnejšo udeležbo konjenikov 
s konji, ki se je napovedovala, 
prepreči lo močno sneženje in 
spolzke ceste. Najbolj vztrajni 
— 22 j ih je bilo, največ iz Tuhinj
ske doline - pa kjub temu niso 
zatajili. 

Slovesnost je spremljala mno
žica ljudi. Zanje so požrtvovalne 
kriške gospodinje in dekleta pri
pravile dobrote iz domačih peči 
in pečice. Konjeniki pa so prejeli 
spominsko darilo - frakelj, seve
da poln prave furmanske pijače, 
z napisom Sv. Štefan, Križ '93. 
Pa tudi drugi niso ostali brez po-
žirka »krepkega«. 

Mašo je s petjem lepih božič
nih pesmi zelo obogatil Mešani 
cerkveni pevski zbor Komenda, 
blagoslovitev konj pa Moški pev
ski zbor Komenda. Pri urejanju 
prometa, skrbi za varnost ljudi in 
za konjenike so se izkazali tudi 
po dobri organizaciji znani kriški 
gasilci, k i letos praznujejo 40. 
obletnico ustanovitve svojega 
prostovoljnega gasilskega dru
štva. 

Prihodnje leto na sv. Štefana 
pa spet nasvidenje na Križu! 

Č. E. 

Zasnežena 
Kostavska planina 

U d e l e ž e n c i proslave na K o -
stavski p lanini 26. decembra 
1993 se bodo tega pohoda spo
minjal i tudi po s n e ž n e m me
t ežu . 

Tega vsakoletnega spomin
skega s rečan ja k i ga organizira 
Z d r u ž e n j e slovenskih čas tn i 
kov — Tuhin j in krajevna orga-

1 nizacija Z v e z a borcev in udele
ž e n c e v N O V Tuhin j , se je ude
leži lo ve l iko l judi . S n e ž n e pa
davine in precej m o č a n veter 
na pr i redi tvenem prostoru pri 
spomeniku na Slevcu niso mo
tile u d e l e ž e n c e v . Z b r a l i so se 
v neposredni bližini kraja, kjer 
so med N O B potekali boj i , 
v katerih je zaradi izdajstva 
padlo precej borcev. T u je 
tekla kr i mladih l judi , k i so se 
bo r i l i prot i okupatorju, a j ih je 
zaradi d o m a č i h izdajalcev, so
delavcev s o v r a ž n i k a , doletela 
smrt. 

V e l i k o ljudi je p r i š lo iz T u 
hinjske dol ine , iz K a m n i k a in 
tudi bolj oddaljenih krajev. 

Organizator j i so pr ipravi l i 
spominski program, govornika 
zaradi snega ni b i l o , kar pa ni 
vp l iva lo na petek proslave. 
Pevci so zapel i nekaj pesmi , os

novnošo lc i so reci t i ra l i , pred
stavnik Tuhinja pa je v k ra j šem 
nagovoru spomni l na t e ž k e in 
od loč i lne dn i . V s i , k i so sodelo
vali v N O B , so lahko ponosni 
na svoj d e l e ž . S sodelovanjem 
na takih proslavah pa najbolj 
o d l o č n o odgovarjajo na vse po
skuse razvrednotenja osvobo
dilne vojne. 

Č e p r a v je b i lo vreme vse prej 
kot lepo, je organizatorjem 
uspelo pr ipravi t i tudi tekmova

nja. Najbol j š im so bi la podelje
na priznanja. 

K o t vsako leto so Tuhinjc i 
tudi letos poskrbel i za telesni 
blagor, pa tudi prot i prehladu 
so imel i zdravi lo . S rečan je je 
b i lo t o v a r i š k o in p r i s r č n o , med 
ude l eženc i so b i l i nekdanji bor
ci in tudi ve l iko mla jš ih , k i na 
ta nač in ohranjajo tradicije 
N O B . 

Po k o n č a n i proslavi so se 
u d e l e ž e n c i kmalu začeli v rača t i 
v do l ino , v Tuhinj in Laze . 
M o č n o snežen je ni prenehalo 
vse do popoldanskih ur. 

D o b r a pripravljenost te p r i 
reditve bo brez dvoma mnoge 
pr ivabi la v ta predel Tuhinjske 
doline tudi naslednje leto. 

STANE SIMŠIČ 

Janez Janša na slovesnosti pred kranjsko vojašnico. 

Zaprisegla že sedma generacija 
slovenskih vojakov 

Vsak slovenski fant je mora l 
ali bo še mora l odsluži t i voja
š k o obveznost. Nekater i smo jo 
odsluži l i v bivši Jugoslovanski 
armadi , del fantov pa je odslu
žil že v Ter i tor ia ln i obrambi . 

Sedma generacija slovenskih 
vojakov, k i služijo v Ter i tor ia l 
ni ob rambi , pa je imela sloves
no zaprisego v vo jašn icah po 
vsej Slovenij i v petek, 10. 12. 
1993. 

V sedmi generaciji služijo tu
di fantje iz n a š e o b č i n e in veči
na j ih je odš l a na s luženje v vo
jašn ico v Kran ju . Slavnostni 
govornik je b i l obrambni min i 
ster Janez J a n š a , k i je poudar i l , 
da mora slovenska vojska stati 
na trdnih temeljih in pozval vse 
prisotne, naj svojim s inovom, 
prijateljem al i znancem Stojijo 
ob strani ter j ih bodrijo med 
s lužen jem vo jaške obveznosti . 
V s e m vojakom je zaže le l , da bi 

se kar najbol jše počut i l i med 
s lužen jem in da bi j im to č im
prej min i lo . 

P o podpisovanju svečane za
prisege pa so vojaki lahko odšli 
na zas luženi v ikend domov, k i 
so ga preživel i po »civi lno«. 
V nedeljo zvečer pa so spet 
moral i obleč i vo j a ško suknjo 
ter odi t i v vo jašn ico na ods luže 
nje svoje obveznosti . 

JURIJ KERN 

ANKETA O KABELSKI TV 
V kabelskem sistemu Kamnik je možno dodatno 

priključiti še tri nove kable. 
prioriteta od 1 do 5 

Da bi ugotovili želje občanov, objavljamo spisek 
programov, ki jih je možno priključiti na kabelsko 
T V . 

Prosimo občane, da vpišejo vrstni red petih iz
branih programov, ki bi jih želeli gledati. Programe 
označite po prioriteti od 1. do 5. Pri izbiri progra
mov bomo upoštevali štirijezično področje: angle
ško, nemško, italijansko in špansko. 

Angleški jezik 
U K G O L D 
C H I L D R E N C H / F A M I L Y C H 
C A R T O O N N E T V V O R K 
T N T 
D I S C O V E R Y C H . 
C M T E U R O P E 
S K Y O N E 
S K Y SPORTS 
J S T V / C H I L D R E N C H . 
T V A S I A / S K Y M O V I E S 
G O L D / A D U L T C H . 
U K L I V I N G 
Q V C 

N I C K E L O D E O N 

prioriteta od 1 do 5 

Nemški jezik 
vox 
P R E M I E R E 
A R D 1 P L U S 
N O R D 3 
N - T V 
Z D F 
VVEST3 
M D R 3 
B A Y E R N 3 
A R T E 
3 S A T 
B R A V O / A D U L T C H . V T O 
S U D W E S T 
Španski jezik 
C I N E M A N I A 
D O C U M A N I A 
S O G E C A B L E 3 
S O G E C A B L E 4 
G A L A V I S I O N 
Izpolnjene anketne liste pošljite do 25. januarja 
1994 na občino Kamnik, sekretariat za gospodar
stvo, Glavni trg 24, 61240 Kamnik. 

SO Kamnik 
področje podjetništva, 

obrti in turizma 

prioriteta od 1 do 5 

Tudi Tuhinjci potrebujejo osnovno šolo 
Osnovna šola eden od enajstih 

osnovnih pogojev, ki ga mora izpol
njevati občina po zakonu o lokalni 
samoupravi, da lahko uspešno 
funkcionira. 

Tu imamo v mislih štiri predlaga
ne občine na območju sedanje »ko-
munske« občine Kamnik, ki jih je 
po izbranih kriterijih za obravnavo 
predhodno določila strokovna sku
pina za lokalno samoupravo pri Dr
žavnem zboru Republike Slovenije. 
Predlagala je naslednje občine: 
Kamnik, Kamniška Bistrica. Ko
menda in Tuhinj oz. Tuhinjska do
lina. 

Od teh predvidenih občin samo 
Tuhinjska nima popolne osnovne 
šole. kar je velika škoda, saj daje 
ravno ta najbolj temeljno vzgojno-
izobraževalno podobo, ohranja pa 

tudi kulturo in navade, značilne za 
Tuhinjsko. Te so pomembne zlasti 
za razvoj turizma, od katerega Tu-
hinjčani precej pričakujejo. Načrto
vana popolna osnovna šola 
v Šmartnem v Tuhinju je zato prava 
usmeritev za to območje. 

Da je šola v Tuhinjski dolini nuj
no potrebna, se pokaže v nasled
njem: v Tuhinjskem je kar pet di
slociranih enot nižjih oddelkov os
novne šole. ki so organizacijsko pri
pojeni k osnovni šoli Toma Brejca 
v Kamniku. Te enote so v Šmart
nem v Tuhinju (52 učencev), v Tu
hinju (79 učencev), v Motniku (32 
učencev), na Selah (28 učencev) in 
na Lokah (36 učencev). Vseh učen
cev, ki obiskujejo nižje razrede os
novne šole v teh dislociranih oddel
kih, je 227. K o k temu številu pri

štejemo 192 učencev, ki obiskujejo 
višje razrede v matični osnovni šoli 
Toma Brejca v Kamniku, in 31 
učencev, ki iz Špitaliča in Motnika 
hodijo v analogne razrede osnovne 
šole na Vranskem, dobimo poda
tek, da je v šolskem letu 1993/94 na 
Tuhinjskem kar 450 vseh osnovno
šolcev. Zapostavljenost otrok iz 
Tuhinjske doline in doline Motniš-
nice (vzhodno od Kozjaka) je s te
mi podatki v celoti potrjena. S tega 
vidika je prizadevanje sedanjih ob
činskih struktur, da omogočijo po
polno osnovno šolo v Smartnem. 
hvalevredna: nič manj tudi v prime
ru, ko bo Tuhinjsko zaživelo kot 
samostojna občina. 

DR. M A R K O ŽEROVNIK 



Po njih delih jih boste spoznali 
Ne glede na to, koliko resnice 

se zrcali iz novinarskega zapisa, 
objavljenega v Slovenskih novi
cah 30. decembra minulega leta 
z udarnim naslovom BOJ Z A 
M I K L A V Ž A , in ne glede na to, 
koliko je v prid in škodo vsem 
»sodelujočim« (Koordinaciji krš
čanskih organizacij in društev. 
Klubu staršev pri mladinskem 
centru kammk in izvršnim obla
stem občine Kamnik) , je resnici 
na ljubo treba zapisati, da se no
ben član Kluba staršev NI pogo
varjal z avtorjem prispevka Gre
gom Kališnikom, niti ni javno 
polemiziral o dogodkih v zvezi 
z organizacijo decembrskih prire
ditev. Zato je novinarski zapis 
I Z K L J U Č N A O D G O V O R 
N O S T avtorja prispevka in ano
nimnega sogovornika, ki ga zara
di poznavanja podrobnosti in ču
stvene obarvanosti dogodkov pri 
»puljenju« za organizacijo M i 
klavževega sprevoda v Kamniku 
v Klubu staršev prepoznavamo. 

Z a kaj pravzaprav gre? 
Članek v Slovenskih novicah 

»razkriva«, da Kamniški klub 
staršev trdi, da so mu (katoliške) 
oblasti ukradle Miklavževo prire
ditev, o čemer pa na občini ne 
vedo skoraj nič. Razkriva, kako 
so člani kluba staršev »pogoreli« 
v boju za organizacijo Miklavže
vega sprevoda, za kar je zaslužna 
krščansko obarvna lokalna politi
ka, k i je prireditev zaupala Koor
dinaciji krščanskih organizacij in 
društev (v njej so združeni: Slo
venski krščanski demokrati, K a -
ritas in Skavti). 

Kako je dogodke doživljal naš 
Klub staršev? 

Njihov začetek sega v mesec 
november, ko so na podlagi raz
pisa decembrskih prazničnih in 
sejemskih prireditev na občino 
Prispeli trije programi, od kate
rih je bi l eden izločen takoj, ker 
ga niso pripravili Kamničani . 
Sprejeta pa sta bila programa 
Koordinacije krščanskih organi
zacij in društev ter Kluba staršev. 
Patronat nad uskladitivjo priredi
tev je bil zaupan krščanski Koor-
ainaciji. D o sem vse dobro in 
prav, čeprav si v Klubu staršev 
nismo znali razložiti zaupljivosti 
oblasti do Koordinacije, ki je ta
ko postala pravzprav mentor de
cembrskih prireditev. Kmalu 
smo to »mentorstvo« občutili pri 
Pripravi na prvo prireditev, to je 
organizacijo Miklavževega spre
voda. K lub staršev se je zanj od
ločil zato, ker v Kamniku sprevo
da še ni bilo (vsaj v zadnjih pet

desetih letih ne). Lep in veliča
sten sprevod skozi staro mestno 
jedro, s krajšim kulturnim pro
gramom ob pekelski in nebeški 
sceni pod starodavnim malim 
gradom bi bil prav gotovo v po
nos mladim in starim Kamni-
čanom. 

»Naš« Miklavž bi se nato po
slovil , otroci pa bi s starši odhiteli 
domov, kajti po naših spominih 
in pripovedovanju starejših M i 
klavž obdaruje otroke v domači 
hiši. Prav tako pa bi otroci lahko 
potem odhiteli v kino dvorano, 
v kateri so krščanske organizacije 
pripravljale obdarovanje otrok. 

Zato smo bil i nemalo presene
čeni , ko so se na naš Klub usule 
krit ike, naj se »boljševiki«, k i 
smo vsa leta častili dedka Mraza , 
ne vmešavamo v miklavževanje. 
Že po tem bi nam moralo postati 
jasno, da so vsa usklajevanja med 
našim klubom in koordinacijo že 
vnaprej obsojena na propad, pa 
čeprav je koordinacija v svojem 
programu omenjala, da se bo M i 

klavž pred obdaritvijo otrok le 
popeljal skozi mesto. Kakorkol i 
že , silovitost krščanske avtorite
te, ki je zagovarjala, da je »nji
hov« Miklavž bolj krščanski in 
zato bolj pravi, je bila neomajna. 
Zalegla niso nikakršna prepriče
vanja, da je njihova prireditev 
v Kamniku bolj namenjena obda
ritvi otrok kot pa sprevodu s kul
turnim programom na prostem. 
Tudi dejstvo, da se bo sprevod za 
otroke, k i j im starši niso »dogo
vorili« obdaritve, končal pred 
vrati kino dvorane, j ih ni omeh
čalo. 

Objavljenemu prispevku v Slo
venskih novicah moramo v brk 
postaviti pravo podobo dogajanj, 
predvsem pa naših občuti j . Vse
kakor ni bilo nobenega boja, kaj
ti članice Kluba staršev smo 
uspele ohraniti pokončno držo in 
se umaknile takoj, ko smo se 
»odžejale« pri izviru ultimativne 
»dobrote« krščanskih organizacij 
in spoznanj nihove »pripravlje
nosti« na usklajevanje. Obe sta 

temeljili na njihovi neizpodbitni 
zahtevi, da v Kamniku pač ne 
gre, da bi sprevod s kulturno pri
reditvijo pod Mal im gradom or
ganiziral Klub staršev uro ali dve 
pred pr ičetkom njihove priredi
tve, to je obdarovanjem otrok 
v kinodvorani. 

Je pa prispevek v Slovenskih 
novicah tudi pripomogel k temu, 
da smo našli v Klubu staršev pra
vi odgovor na vprašanje, kaj je 
botrovalo odločitvi Izvršnega 
sveta, da je po neuspelem uskla
jevanju dodelil organizacijo spre
voda Koordinaciji . Izvemo, da se 
je izvršni svet tako odločil po
tem, ko je posebej imenovana 
komisija proučila, kdo je na pri
reditev bolje pripravljen. Progra
ma Miklavževega sprevoda to ni
sta mogla bit i , kajti med seboj sta 
se bistveno razlikovala tako po 
vsebinski kot sporočilni vredno
sti. Bolj bo držalo, da so bile 
»strokovne podlage« za odločitev 
iz politično strankarskega testa. 

Seveda smo bili po takšni odlo

čitvi v Klubu staršev potrti, a ne 
dolgo in ne toliko, da bi jadiko-
vali in javno polemizirali. Zaradi 
dolgotrajnih priprav pa se M i 
klavžu le nismo čisto odpovedali. 
Na god Sv. Barbare je »naš« M i 
klavž nakupoval po kamniških tr
govinah, na Glavnem trgu pa po
stavil stojnice, k i so vsem mimo
idočim ponujale tradicionalne 
Miklavževe dobrote. Otroci pa 
so hiteli pisati še zadnje želje do
bremu možu. Ampak , naš M i 
klavž bi jo tudi tokrat skoraj sku
pi l . Ponj sta prišla policaja, s trž
no inšpektorico, češ da na »črno 
prodaja«. K sreči se je stvar do
bro končala potem, ko je po pra

vici povedal, da nič ne prodaja 
ampak ponuja brezplačno dobro
te v po k uši no vsem mimoidočim, 
za kar je imel dovoljenje občin
skih oblasti in celo njihov denar. 

Kakšen cirkus in direndaj zara
di razgretih kamniških glav! Čla
nic Kluba staršev, otrok in odra
slih in starih ženičk in možičkov 
se k sreči ob dobrih namenih sko
raj ni dotaknil. Kajti grela nas je 
Miklavževa dobrota in tista, ki jo 
premorejo le otroci in redki 
odrasli, ki se j im je uspelo obra
niti pred strastmi politike in eno-
umja. 

I V A N A S R A M E N 

Obisk svetovne razstave 
ptic Bocholt 1994 

Zveza društev za varstvo in vzgo
jo ptic Republike Slovenije je od 
19. januarja 1993 redna članica sve
tovne ornitološke organizacije 
C. O. M . (Confederation Ofnitho-
logique Mondial), od trenutka, ko 
je bila ob prisotnosti tričlanske de
legacije g. Draga Kovačiča, Ivana 
Šuštarja in Rudija Naglica, na red
nem kongresu v Bredi na Nizozem
skem uradno sprejeta v članstvo 
kot Zveza samostojne Republike 
Slovenije. 

Naša zveza zdaj kot sestavni del 
te velike svetovne asociacije, razen 
svojih in s svojimi akti opredeljenih 
nalog, opravlja tudi aktivnosti, ki 
jih predvideva in nalaga svetovna 
skupnost. Zato redno dobiva vso 
svetovno literaturo in tudi vse nove 
Standarde, ki izhajajo na osnovi 
novih spoznanj s področja ornitofi-
lije. O vseh novostih in dogajanjih 
v svetovnih krogih pa sproti obveš
ča C O M bilten »Les Nouvelle«, ka
terega vsebino slovenska Zveza 
sproti in tekoče prenaša na članstvo 
v njenih društvih. Prav tako se 
s svojimi društvi redno vključuje 
v vsa dogajanja širom po Evropi. 
Udeležuje se sej, seminarjev, kon
gresov in razstav večjih razsežnosti 
kot so na primer Udine (Italija), 
Dunaj (Avstrija), Karlsruhe in 
Mancheim v Nemčiji ipd. Taka sre
čanja so seveda najlepša priložnost 
za vzpostavljanje novih vezi in za še 

tesnejše vključevanje v svet. 
Vsakoletni vrhunec aktivnosti 

svetovne organizacije pa je vseka
kor organizacija svetovne razstave 
in tekmovanja ptic. Tokrat bo že 
42. po vrsti in to v Bocholtu v se
verni Nemčiji ob nizozemski meji. 
Trajala bo od 28. januarja do 6. 
februarja 1994. Pričakuje se pri
bližno 20.000 ptic različnih vrst 
z vseh koncev sveta. Videli bomo 
lahko od kolibrijev, raznih eksotič
nih ptic, kanarčkov, malih, srednjih 
in velikih papig, do različnih kri
žancev in čudovitih primerkov iz 
evropske favne v raznih mutacijah, 
ki se že kar množično pojavljajo na 
vseh večjih razstavah. 

Sodelovale bodo skorajda vse 
članice C O M a , vključno s Sloveni
jo, katere zastava bo tokrat prvič 
plapolala med ostalimi zastavami 
članic. Slovenska Zveza bo sicer 
tokrat zastopana s samo 19. pticami 
in to s 13. iz Ilirske Bistrice, 3. iz 
Zagorja ob Savi in 3. iz Kranja. 
Seveda pa bo Slovenija zastopana 
tudi z enim sodnikom, ki bo skupaj 
zostalimi 123. soodločala o prvakih 
sveta za leto 1994. To je še posebna 
čast in priznanje slovenski organi
zaciji, saj bodo tudi večje, močnejše 
in starejše članice zastopane le 
z enim sodnikom (Avstrija, Špani
ja, Amerika itd.). Drago Kovačič iz 
Kamnika, priznani mednarodni 

sodnik - ekspert za barvne kanarč
ke, križance in eksote, bo po treh 
dneh ocenjevanja v Bochottu nasto
pil še kot pooblaščeni delegat na 
kongresih C O M a in O M J a (Svetov
ne ornitološke in sodniške zveze). 

Želja slovenske Zveze pa je, da 
se te velikč svetovne manifestacije 
udeleži čim večje število ljubiteljev 
ptic iz Slovenije, zato je organizira
la skupinski ogled razstave, obe
nem pa izkoristila bližino meje 
z Nizozemsko za dodatni ogled te 
čudovite dežele, vključno z njenim 
največjim pristaniškim mestom 
Amsterdamom. V ta namen dopuš
ča možnost prijav vsem državlja
nom Slovenije, ki jih zanima trid
nevni izlet s komfortnim turističnim 
avtobusom (cena 210 D E M ) . 

Ker je iz Kamnika potovalo na 
take prireditve, kot na primer 
v Olomouc, Piazenzo, Nico, Porde-
none, Dunaj itd. še kar precej ljudi 
je slovenska Zveza menila, da je 
prav, da kamniške ljubitelje ptic 
v svojo družbo povabi tudi tokrat. 

Resno zainteresirani lahko dobi
jo vse najnujnejše informacije na 
sedežu Zveze društev za varstvo in 
vzgojo ptic Slovenije, to je v Kam
niku, Kersnikova 8, tel.: 813-382, 
najkasneje do 20. januarja 1994, si
cer pa prijave in vplačila sprejema 
podpredsednik Zveze g. Ivan Šu
štar iz Ilirske Bistrice, Kidričeva 
22, tel.: 067/81-234. Prijave se bodo 
sprejemale do zapolnitve števila se
dežev na avtobusu, zato je zažele
no, da pohitite. 

KODRA 

MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK 
prireja 

v petek, 14. januarja, ob 17. uri 
SREČANJE Z MLADINSKO PISATELJICO 
MATEJO REBA IN ILUSTRATORJEM DUŠANOM 
STERLETOM. Po predstavitvi Matejinih knjig bo 
odprtje razstave otroških ilustracij Dušana 
Sterleta. 

V sredo, 9. februarja, ob 9. uri 
VEČER Z NEŽO MAURER - literarno glasbeni 
večer in pogovor s pesnico. 

OBVESTILO VSEM VOZNIKOM IN 
LASTNIKOM MOTORNIH VOZIL 
Vse voznike in lastnike motornih vozil v občini 
Kamnik OBVEŠČAMO, da se izteka rok menjave 
YL| dokumentov s predpisanimi slovenskimi 
obrazci. 
ZADNJI ROK MENJAVE VOZNIŠKIH DOVOLJENJ, 
REGISTRSKIH TABLIC IN PROMETNIH 
DOVOLJENJ JE 25. JUNIJ 1994! 
Ob tej priliki vas obveščamo, da smo v dveh letih 
uspeli zamenjati 17.000 obrazcev prometnih in 
vozniških dovoljenj, kar pomeni, da v prometu 
obstaja še: 

- 5.000 YU vozniških dovoljenj; 
- 3.000 YU tablic in prometnih dovoljenj, 
ki jih je še potrebno zamenjati. 
Glede na to, da je do konca akcije le še ŠEST 
MESECEV, vas pozivamo, da to storite čim-preje 
in vas ob enem prosimo za sodelovanje in 
strpnost, ker upravičeno pričakujemo nepotrebne 
zastoje pri občinskih okencih! 
V Kamniku, januar 1994 

SEKRETARIAT ZA NOTRANJE ZADEVE 
OBČINE KAMNIK 

Upravne zadeve prometa 

Pisma, mnenja« odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi 
T e a c ' jskih in turističnih. Lotili smo se razbijanja kadrov-

s l ! l " , finančnih in gospodarskih mestnih lobijev, ki so 
neusmiljeno vladali Kamniku v preteklih letih in tlačili ter 
zavirali privatno iniciativo, organizirano zbirali osebje in 
•"»pital v podjetjih iz občinskega premoženja, pri tem pa 
zatirali sposobne privatnike in pošiljali delavce na cesto. 

Sam sem to generacijsko doživljal v športu in gospodar-
JJVU, Kot vodja TOZD-a - direktor sem moral odstopiti. 
* e r nisem hotel vstopiti v Z K . In sedaj ko želim v Kanuu 
K" nekaj narediti in sem že naredil, me prav ti »kadri« 
Ponovno preganjajo. Razlika je samo v tem, da sem sam 
Popolnoma neobremenjen in nisem v nobeni stranki, 
medtem ko stari »komunistični kadri« to niso. 

Zagotovljam, da stari lokalni politiki niso sposobni 
Pripeljati niti enega tujega projekta v občino in državo. 
Kamnik bo ostal lokalna nerazvita provinca, če bodo 
razvoj vodili prosluli »kadri«. Če bi bili sposobni, bi ta 
razvoj že zdavnaj pognali, saj so imeli čudovite pogoje. 
Naredili pa niso nič, razen da je mesto podjetniško in 
turistično propadalo. Ko sem sprejel mesto na IS, na tem 
Področju ni bilo narejenega (infrastrukture in program-

usmeritev) skoraj nič. Pri teh spremembah pa so si 
zagotovili za zaviranje pomoč medijev, ki jih še vedno 
"korektno podpirajo. Zato tudi ni naključna organizira-
n a kampanja v lokalnem Kamniškem občanu, privatni TV 
Postaji Impulz No. 1, ki jo v celoti obvladujejo, ter ob 
P°moči še nekaterih strankarskih medijev onemogočajo 
razvoj in blatijo tistega, ki tudi kaj naredi. 

'S - področje podjetništva, obrti in turizma ni imelo 
nobenega vpliva in nobenih vsebinskih nalog ter naročil 
za izvedbo Dneva planincev in Dneva narodnih noš, razen 
''nančnega prispevka. Ugotovitve Sekratariata za gospo
darstvo pa so, da je šlo pri Dnevu narodnih noš za očiten 
gospodarski kriminal. Moj resor in jaz nismo sodelovali 
ne vsebinsko ne organizacijsko ali kakorkoli, razen s turi
stično informacijskim servisom za turiste in finančno pod-
Poro. To je razvidno tudi iz aktivnosti IS, kjer sem že 
vnaprej ocenil, da je organizacijski, finančni in izvedbeni 
°el prireditve neprimeren. 

Zahteval sem javni razpis in glasoval proti naknadnemu 
Pokritju izgub. 

Z nekaterimi člani IS v interesu občanov Kamnika 
zahteval, da se občini v celoti vrne brezplačno preneseno 
Pjcmoženje na podjetje Stol, na Veliki planini, hotelu 
"latograjski dvor. protokolarnem objektu v Kamniški 

•strici, saj je tem prenosom nasprotoval celo družbeni 
Pravobranilec samoupravljanja, a so bili v »starih časih« 
v s?eno opravljeni. 

to je moj izvirni greh in povod za organizirano kampa-
i e i o " i e l l a t e r i h b i v š i h struktur, ki še vedno delno obvladu-

' l o k a l n e , pa žal tudi državne medije in posamezne 

novinarje, ki ne spoštujejo novinarskega kodeksa ali pa to 
sploh niso. Pri tem ti mediji poročajo o delu celo brez 
prisotnosti. » 

Sprašujem se, ali ni pomembnejša novica za bralce, da 
so občine Tržič, Kranj, Domžale, Mozirje in Kamnik 
ustanovile turistično regijsko skupnost, preko katere bo
do promocijsko, poslovno s projekti alpskih cest, s kultur-
no-zgodovinsko, športno-rekreacijsko, naravno, etnolo
ško in kulinarično ponudbo in eko turizmom skupno 
nastopale na državnih in mednarodnih predstavitvah, raz
pisih in promocijah? A l i za občane ni zanimivejša novica, 
da bo v naslednjem letu pričela izgradnja toplic v Snoviku, 
v naravno prilagojenem centru z malimi masažnimi baze
ni, apartmaji v brunaricah v kmečkem domačem okolju in 
morda 25 m pokritem bazenom? 

A l i ni zanimivejša informacija o izgradnji eko-golfa in 
posajenega milijona tulipanov ob 400-lctnici tulipanov 
v Arboretumu. Za nekatere politično usmerjene novinar
je so seveda pomembnejše afere in promocija »bivših 
struktur«. MARJAN ŠTELE 

član IS, 
področje podjetništva, 

obrti in turizma 
Opomba uredništva: 
zaradi dolžine smo prispevek s pristankom avtorja skraj
šali. 

Zahvala Kočni za prijeten večer 
Odkar so uvedli enkratni letni sprejem upokojencev, je 

trgovsko podjetje Kočna to nadaljevalo do današnjih dni. 
Ko smo se lani zbrali v jedilnici Kočne, so vodilni rekli: 
»Dragi sodelavci, to je morda zadnji sprejem in obdari
tev.« Vedeli smo, zakaj tako žalostna napoved. Prihajajo 
pač drugačne politične in gospodarske razmere, ko je 
delavec ostal samo težak. Kupna moč občanov je manjša, 
zato podjetje nima dovolj dohodka, da bi ta skromna 
sredstva delilo z upokojenci. V letu, ki se izteka, je bilo 
v podjetju nemalo pretresov zaradi medsebojnih prepirov 
in upornega štrajka. Tisti, ki nikakor niso hoteli sprejeti 
stališča večine zaposlenih, so vse umazano perilo zmetali 
na zaposlene in vodstvo podjetja. Naj bo, kakor pač je, en 
sam se ne more prepirati in čas je vedno pravičen sodnik. 

Nemalo smo bili upokojenci presenečeni, ko smo preje
li vabilo, naj se 10. 12. t. 1. zberemo, kot ponavadi, 
v menzi podjetja. Tradicija se torej nadaljuje, čeprav je 
bila lani izrečena črna napoved. Delavci Kočne in direk
tor Kopušar le niso vsega pobasali v svoj žep in podjetje 
polastninili, kot jim je bilo to pred dobrim mesecem 
očitano. Prihranili so še toliko denarja, da so nas skromno 
pogostili, obdarili in si vzeli toliko časa. da so z nami 

preživeli prijeten večer. Večina navzočih je bila zelo 
zadovoljna s to lepo potezo, kar je potrdila navzočnost 
več ko sto kočenskih upokojenih trgovskih delavcev. 

Hvala vsem delavcem in vodstvu Kočne za prijetno 
srečanje in darilo z željo, da se še kdaj zberemo. Enako 
želimo vsem zaposlenim veliko delovnih uspehov, zdravja 
in poslovnih prijemov v združeni Kočni. 

FRANČIŠKA KONDA 

Zahvala INCE in Društva za 
pomoč duševno prizadetim 
Mengeš 

Radi bi se zahvalili vsem, ki ste nam kakorkoli pomaga
li , da smo lahko našim invalidom pripravili kanček veselja 
ob naših prireditvah in letovanju. Hvala vsem posamezni
kom, delovnim organizacijam in obrtnikom, še posebej 
LB Banki Domžale, Hipo banki Domžale, podjetjem 
Biring Trzin, Lango d. o. o.. Restavraciji Vincent Men
geš, KS Mengeš, Občini Domžale in Kamnik in organiza
ciji Karitas Mengeš. 

Brez glasbe na naših prireditvah ne gre, zato smo še 
toliko bolj veseli, ko ugotovimo, s kakšno naklonjenostjo 
so godci zabavali naše invalide. Ansambel K R T nas je že 
petič zabaval na tradicionalnem pikniku, SLOVENSKI 
KVINTET na martinovanju, ansambel O B V E Z N A 
SMER ob 15-letnici INCE in TRIO ZVONČEK ob novo
letni obdaritvi. Seveda gre zahvala tudi našemu dobremu 
D E D K U M R A Z U , Janezu Hafnerju, ki zna naše »velike 
otroke« prijetno ogovoriti. 

Obenem bi se radi zahvaliti gospodoma Silvu Sinku in 
Prpiču ter društvu Dober dan naši, ki so nam podarili 50. 
vstopnic za ogled Novoletnega videomeha. 

Razumevanje vseh vas kaže, da znate sprejeti drugačne 
od sebe in jim nuditi kanček veselja in za svoja dejanja ne 
pričakujete plačila. Hvala! 

MLAJ 

Športnik — vzornik? 
Deževen novembrski večer je bil. S svojim avtom sem 

se peljal skozi Volčji Potok proti Kamniku. Vozil sem 
s hitrostjo, ki je bila primerna cestnim razmeram. Pred 
odcepom v Arboretum se mi je od zadaj približevalo 
vozilo. Umaknil sem se k desnemu robu vozišča in mu 
omogočil kolikor toliko varno prehitevanje, čeprav cesta 
na tem odseku ni kdove kako široka. Obšel me je tako 
predrzno, da sem moral močno zavirati. Je bila to njegova 
zahvala za mojo pozornost? 

Bil sem jezen, zato sem usmeril dolge luči v njegovega 
črnega golfa in nekaj časa tako za njim vozil v znak 
protesta. Mojega početja gotovo ne bi odobraval noben 
prometni strokovnjak. Nasproti vozeča vozila so se naglo 
približevala, umiril sem se in preklopil luči. 

Čez nekaj časa, pred osvetljenim križiščem, kjer pride
mo na kamniško obvoznico, se je vozilo pred menoj 
začelo ustavljati. Zakaj tako pozno, mi ni bilo jasno. 
Mislil sem, da so strasti ukročene, jeza ohlajena. Pa ni 
bilo tako. Moj sogovornik, če mu sploh lahko tako rečem, 
ker nisva vzpostavila dialoga, je vozilo dokončno ustavil 
in izstopil. Bil je postaven fant mojih let. Približeval se mi 
je, odprl sem okno, da bi mu povedal, da ni sam na cesti. 
Čakal sem, da me bo ogovoril. Vprašal me je, čemu se 
igram »frajerja« na cesti in me udaril. In še enkrat. Z roko 
sem si zaščitil obraz. Odprl je vrata in zakričal, naj 
izstopim, da mi bo razbil glavo. Ker ga nisem ubogal, je 
besno zaloputnil z vrati in odšel. 

Spomin na neljubi dogodek je počasi bledel. Ni še minil 
teden dni, ko sem v zavetju doma spremljal košarkarsko 
tekmo med slovensko in estonsko državno selekcijo. Med 
himno sem opazil zgoraj omenjenega nasilneža v dresu 
državne ekipe. 

Saj to je naš vrli rojak, ki sem ga dotlej poznal samo 
preko medijev. Zamislil sem se. Je to cvet slovenskih 
sinov, vzor mladega rodu? Je to vrhunski športnik, iz 
katerega sevajo temperament, vztrajnost in marljivost 
obenem? Je bilo to njegovo dejanje vredno ugleda, ki ga 
(še) uživa? Skladnost telesa in duha - tolikokrat omenje
na fraza, ki ponazarja obvladovanje situacij, s katerimi se 
vrhunski športnik srečuje na tekmovališču in tudi izven. 

Živeti športno po mojem pomeni živeti po nekih nače
lih, za neke ideale. Omenjenega vrhunskega športnika bi 
vprašal, kateri so njegovi ideali? A l i res najbolj ceni 
denar? Njegovo objestno obnašanje presega vse meje. 
Vendar vrhunskemu športniku »tak izpad« dobrodušno 
oprostimo, saj je ljubljenec množice, pa še državo za
stopa. 

Športnikom bi moral biti vzor g. Leon Štukelj. V šport
ni areni, kakor tudi zasebno, je bil marljiv in zmeren. Kaj 
pa omenjeni košarkar? Ne oporekam temu, da ga vsakod
nevna vadba in nastopanje obremenjujeta, vendar pa bi 
laho pokazal nekoliko več strpnosti in olike. 

Razočaran sem nad svojo generacijo. Kako bomo za
menjali svoje starše, če se ne bomo sporazumevali na 
način, ki je vreden človeka. 

Zvezde na nebu ne žare vse enako svetlo, ko jih zastre-
jo prosojne meglice, njihov sijaj ugasne. 

SIMON POTOČNIK 
Rova 29, Radomlje 



Dobre volje v novo leto Vsi smo ena družina 
V OŠ Komenda-Moste smo 

bili ob izteku starega leta prav 
prijetno presenečeni. Sekreta
riat za družbene dejavnosti ob
čine Kamnik nam je namenil 
imenitno darilo - sredstva za 
nakup še preostalih računalni
kov za računalniško učilnico 
v šoli Komenda. Tako bomo 
pridobili devet najsodobnejših 
PC računalnikov (486) in izpol
nili pogoj za vključitev Šole 
v računalniški projekt PETRA, 
ki je najprej namenjen učen
cem 5. razredov in se nato na
daljuje do 8. razreda. S tem 
programom bomo začeli v šol

skem letu 1994/95, najprej pa je 
na vrsti računalniško izobraže
vanje učiteljev, ki bodo sodelo
vali v tem projektu. 

To pa ni edino darilo ob pre
hodu v novo leto: namenil nam 
ga je tudi dolgoletni sodelavec 
šole, gospod Srečo Krmavnar 
oziroma njegova firma FLOK, 
in sicer v znesku 80.000,00 SIT 
kot prispevek za novi fotoko
pirni aparat v šoli Komenda. 
Prav njegova stalna pripravlje
nost za sodelovanje s šolo bodi
si s sponzorstvom bodisi s spre
jemanjem osnovnošolcev na 
prakso v firmo (kar je že tradi

cija), je lahko velik zgled kraja
nom, pa tudi spodbuda za čim 
več posnemovalcev. Za njego
vo prizadevanje in navezanost 
na šolo smo mu hvaležni in 
upamo, da bo naše sodelovanje 
potekalo še vrsto let. 

V novem letu nadaljujemo 
tudi z organiziranjem in po
stavljanjem razstave otroških 
ekslibrisov po različnih krajih 
in ustanovah po naši državi. 
Od 5. 1. je odprta 3. medna
rodna razstava ostroških eksli
brisov v Z A V O D U Z A ŠOL
STVO IN ŠPORT, Stare prav
de 6 v Ljubljani. Razstava bo 

tu na ogled mesec dni, nato bo 
potovala naprej na Pedagoško 
fakulteto v Maribor (odprtje 
razstave bo 25. februarja 
1994), v Radlje (25. marca 
1994), v OŠ Mengeš (konec 
aprila 1994). 

Ob tej priložnosti vabim vse, 
ki nam lahko kakorkoli omo
gočite gostovanje te imenitne 
razstave še po drugih krajih 
Slovenije, da nam to sporočite 
v tajništvo šole Komenda-Mo
ste (tel 841-109, faks: 841-
155). 
MARIJA MOJCA M A l i S, 

l.r. 

Poskušajmo prodreti v svojo 
dušo, jo spoznati, poskušajmo 
spoznati in razumeti sami sebe, 
šele potem bomo lahko razu
meli tudi druge. Nič ni nemo
gočega za človeka, ki veruje, 
nič ni težkega za človeka, ki 
ljubi. 

Številne obiskovalce so s pe
strim kulturno-umetniškim 
programom navdušili Jožica 
Kališnik, Stane Mancini, an
sambel Poljanšek, plesna sku
pina iz Škofljice ob spremljavi 
flavtistke Andreje Humar in 
pianistke Martine Bohte. 

Jaslice na Kamniškem 
Želja po ustvarjanju in s tem 

tudi po ohranjanju zgodovin
ske tradicije na Slovenskem je 
vodila tudi ALEŠA SLUGO 

z Žal 4, dijaka 1. letnika lesar
ske šole, da je postavil svoje 
božične jaslice. Njegovo življe
nje je že nekaj let povezano 

ALEŠ SLUGA je lahko ponosen na svoje božične jaslice. 

Razstava jaslic na Selah 
Večino jaslic po naših domovih 

sestavljajo figure in hlevčki, kup
ljeni v trgovini, ponavadi iz pla
stike. Le redki se odločijo, da jih 
izdelajo sami. Med temi so tudi 
otroci, ki obiskujejo verouk na 
Selah. V dneh pred in po božiču 
so v župnišču poleg cerkve sv. 
Neže pripravili čudovito razstavo 
jaslic. Sadovi njihove truda so 
dodobra napolnili sobo, v kateri 
je bila razstava. Obiskovalci so 
res imeli kaj videti. Domišljija 
otrok, seveda s pomočjo staršev, 
ne pozna meja. Pomagali so si 
z narazličnejšimi materiali: od le
sa, plastelma, siporeksa, papirja, 
pa do kartona, gline, vate in še 
kaj bi se našlo. Po stenah so bile 
pritrjene risbe hlevčkov, ki so jih 
izdelali mlajši otroci. Videti je 
bilo tudi nekaj izvezenih prtov 
z božičnimi motivi. 

Župnik g. Janez Šavs nam je 
povedal, da je bila razstava po

membna še z enega vidika. 
V družinah so skupaj izdelovali 
razstavljene predmete, kar je bil 
nov način povezovanja družin
skih članov in hkrati priložnost 
globljega dožiljanja časa pred 
praznikom Rojstva. Sicer pa so 
24. decembra verouka rji prvič 
pripravili otroško božičnico, ki je 
potekala v popoldanskem času. 
Obred z veznim tekstom so 
spremljali s piščalmi, citrami, 
harmoniko, violino in flavto. 
V sami cerkvi lahko občudujemo 
umetniške jaslice, postavljene na 
stranskem oltarju. Novo je betle
hemsko ozadje in tudi sicer je 
cerkev lepo okrašena, saj imajo 
nove bele lučke, za katere so da
rovali župljani. 

Župljanom, župniku in pred
vsem prizadevnim otrokom iz Sel 
čestitamo, obenem pa se že vese
limo kakšne nove prireditve 
v tem kraju. 

ANDREJ RIFEL-FELAN 

Dušan Lipovec razstavlja 
v Osnovni šoli Mengeš 

V knjižnici Osnovne šole Mengeš je še v januarju na ogled 
slikarska razstava akademskega slikarja in likovnega kritika 
Dušana Lipovca. Predstavljeni so akvareli, gvaši, tempere, olja 
in akrili, ki so nastali v letih 1980-1985. O teh delih je likovna 
kritičarka, umetnostna zgodovinarka Milena Koren - Božiček 
zapisala sledeče. 

Raziskovanje okolice, sožitje z naravo in ritmom njenega 
utripa narekuje Dušanu Lipovcu slikarski izraz. Ustvarjalno pot 
je začel zgodaj in hkrati je tudi oblikoval svoj motiv - pejsaž. 
Z izvirnim izrazom, brez obremenitve s tradicijo tega motiva, je 
pristopil k razčlenjevanju obsežne celote. Izrezi, kijih analitično 
izbira, so največkrat centralno zasnovani. Vsi elementi se podre
jajo temu jedru in smiselno sodelujejo v enotnem sklopu. Nje
gove predstavitve so zasnovane kot logični odrazi urbanizacije 
lcrajine glede na barvo in odnose med liki. Največkrat so to 
maksimalno stilizirani elementi, ki se ponavljajo v vseh okoljih. 
Prehodi med sicer trdno in odločno postavljenimi liki so običajno 
mehki, tonsko skrbno pretehtani. Kolorit se ujema z vzdušjem in 
izbranim motivom, zato je mogoče v njegovem sicer enotnem 
izrazu ločiti »temno« in »svetlo« fazo. Običajno gre tu tudi za 
geografsko precej ločeni pokrajini: Gorenjski Kamnik in dalma
tinsko Silbo. D. L. 

z jaslicami (že od septembra, ko 
prične z zbiranjem materiala in 
snovanjem idej in načrtov). Le
tos se je odločil postaviti večje 
jaslice, saj jim je namenil kar 
polovico sobe. Ustvarjal jih je 
preko 50 ur. Ročno je že prej 
izoblikoval 45 ovčk, za katere 
je glino nabral v neposredni 

bližini doma, za 10 pastirjev in 
drugih kipcev pa je nabavil gli
no v Komendi. Mlademu Ale
šu bi marsikdo za tako lepo 
mojstrovino stisnil roko in mu 
čestital. Lahko bi sodeloval na 
kakšni razstavi jaslic, toda po
stavlja jih le za svoj topel dom. 

VERA MEJAČ 

V knjižnici SŠRM 
Flavtistka Andreja Humar in pianistka Martina Bohte sta 
z glasbo popestrili nedeljsko popoldne. 

Zaradi obilja podatkov o doga
janju v kulturi, strokovnih novo
stih, odkritjih in dosežkih v zna
nosti postajajo knjižnice vse po
membnejši dejavnik v izobraže
valnih organizacijah in življenju 
družbe nasploh. 

Dijaki in profesorji lahko v šol
ski knjižnici izbiramo med knji
gami iz 19. stol., domoznansko 
literaturo s področja Kamnika in 
novejšo literaturo, na voljo pa so 
nam tudi video in avdio gradiva. 
Nakup literature je prilagojen 
potrebam šole. V zadnjem času 
je knjižnica največ nabavljala za 
potrebe mature in v ta namen 
knjige še vedno pridejo. Po
membna naloga knjižnice je tudi 
dopolnjevanje bogate domoz
nanske zbirke - tudi s kopijami 
knjig, če ni mogoče dobiti origi
nalov. 

Izposojo v knjižnici postopoma 
avtomatizirajo, zato so letos ku
pili optični čitalec in večino gra
diva vnesli v računalnik. Nov na
čin izposoje zahteva drugačno 
opremo knjig, knjižničarki sta se 
torej morali pošteno potruditi, 

da sta knjige ustrezno pripravili. 
Letos je svet šole odobril tudi 
opremo knjižnice z video in av
dio kasetami ter laserskimi ploš
čami. Dokupljen je čitalec CD-
RAM kot dodatek k računalniku 
za branje informacij, zapisanih 
na laserskih ploščah, nakup la
sersko zapisane splošne enciklo
pedije pa je v teku. Kmalu bo 
knjižnica dobila še dodatni raču
nalnik, na katerem bo katalog za 
uporabnike knjižnice. 

Trenutno dijaki še nimamo 
možnosti za učenje s pomočjo ra
čunalniških programov, saj še ni 
ustrezne programske opreme, 
vendar se tudi na tem področju 
odpirajo nove možnosti. Da bi 
laže odpravili začetne zadrege, 
so bili k sodelovanju povabljeni 
tudi nekateri profesorji. 

Tudi v letošnjem šolskem letu 
knjižnica načrtuje nekatere prire
ditve, predvsem razstave, ter 
predstavitve novosti in uvajanje 
dijakov v uporabo informacijskih 
virov. 

U R Š A V I D M A R , 3. I 
SŠRM 

S temi besedami je napove
dovalka Manja Žebaljec ob 
spremljavi citer, iz katerih je 
izvabljal prečudovite zvoke Mi
ha Dovžan, pričela v nedeljo 
popoldne, 26. decembra, v avli 
SŠRM dobrodelno prireditev 
Medžupnijskega Karitasa Vsi 
smo ena družina. 

Življenje je najtoplejše 
v družini. Tudi Združeni naro
di so letošnje leto proglasili za 
mednarodno leto družine. 

Mladinski zbor iz župnije 
Šutna je pod vodstvom Ivice 
Ropaš lepo zapel Sveti večer, 
Božično uspavanko, Božično 
noč in Vstanite pastirji. Praz
nično popoldne so slovesno 
zaključili pevci in pevke meša
nega pevskega zbora Cantemus 
pod vodstvom zborovodja Ja
neza Klobčarja ob klavirski 
spremljavi Olge Štele. 

V E R A MEJAČ 

Mladinski pevski zbor iz župnije Šutna med prepevanjem božič
nih pesmi. 

Nadaljevanje realistične krajinarske tradicije 
V nizu predstavitev Kamniča-

nov, ki se tako ali drugače ukvarja
jo z likovno umetnostjo, se tokrat 
v kavarni Veronika predstavlja sli
kar M I R O N O V A K . 

Avtor, ki je ljubiteljski likovnik 
in pravzaprav samouk, se je začel 
ukvarjati s slikarstvom razmeroma 
zgodaj. V letih 1973 do 1978 je bil 
član likovnega društva Petra Lobo
de v Domžalah. S člani društva je 
v teh letih tudi nekajkrat razstav
ljal. Po nekajletni prekinitvi se je 
v zadnjem letu zopet intenzivno po
svetil slikanju in ustvaril podobe 
o oljni tehniki, ki jih vidimo na tej 

razstavi. 
Novakova glavna tema je krajina 

in to predvsem rodni Kamnik in 
bližnja okolica. Tako se Novakovo 
slikarstvo navezuje na bogato tradi
cijo slikanja kamniških vedut, ki jo 
poznamo iz slikarstva kamniških 
akademskih slikarjev Ferda Maver-
ja, Tomaža Perka, Alojza Berleca 
in Dušana Lipovca in slikarjev sa
moukov, ki so klasični amaterizem 
že krepko presegli, kot so Bogdan 
Potnik, Peter Pečevnik in Silvo 
Teršek, če omenimo le najvidnejše 
sodobne avtorje. Poleg teh imamo 
v Kamniku še celo vrsto ljubitelj

skih likovnikov, ki bolj ali manj 
vešče, največkrat v neproblematič
nem realizmu, upodabljajo naše 
mesto. Eden izmed njih je tudi sli
kar Miro Novak. 

V svojih kamniških pogledih je 
prišel avtor skozi marljivo delo 
v upodabljanju značilnih uličnih 
motivov do stopnje, ki klasični 
amaterizem vsekakor zadovoljuje, 
če ne celo presega, saj vidimo v nje
govih najnovejših slikah, ki so na
stale v tem letu, občuten napredek. 
V teh delih je viden tudi slikarjev 
izostren občutek za barvne odnose 
in trdnost kompozicije. Avtor bo 

z doslednim delom verjetno še izo
stril barvno harmonijo in nadaljeval 
svoje slikarsko delo v smislu likov
nih poenostavitev. Smiselno barv
no, snovno in oblikotvorno poeno
stavljanje danega motiva pa je mor
da najtežja domena slikarstva, kajti 
najbolj se lahko slikarska kompozi
cija izgubi v kopičenju detajlov. 
Zgoščevanje v smislu slikarskega 
poenostavljanja je pri našem avtor
ju že deloma prisotno, kako pa bo 
nadaljeval svojo začrtano slikarsko 
pot, pa bomo lahko ugotovili v pri
hodnosti. 

D U Š A N LIPOVEC 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 

VABIMO VAS... 
Četrtek, 13. januarja 1994, ob 17. url 
Dvoranica nad Galerijo Miha Maleš 

IGRAJMO S E . . . SPOZNAVAJMO SVET 
Srečanje za predšolske otroke od 4. leta starosti 
dalje tokrat na temo KLOVN IN PEVEC 

Petek, 14. januarja 1994, ob 19.30 
Frančiškanska cerkev, Kamnik 

BOŽIČNI KONCERT »RADUJ, ČLOVEK MOJ« 
Izvajata: Domžalski komorni zbor - zborovodja 
Karel Leskovec 
Komorna zasedba Simfoničnega orkestra Domžale 
- Kamnik 
Dirigent Aleksander Spasič 

Sobota, 15. januarja 1994, ob 19. uri 
Velika dvorana kina DOM, Kamnik 

A. T. Linhart: TA VESELI DAN ALI MATIČEK SE 
ŽENI 
Predstava gledališke skupine Kulturnega društva 
KOMENDA. 
Po uspešnem nastopu na Linhartovem srečanju 
(republiško srečanje amaterskih gledališč) in 

mnogih predstavah na domačem odru in okolici, 
tokrat predstava na kamniškem odru. 
Režija: Franc Šiebe 
Cena vstopnic je 300,00 SIT, predprodaja na sedežu 
ZKO Kamnik 

Četrtek, 20. januarja 1994, ob 19. uri 
Galerija Majolka, Kamnik 

MISLI, BESEDE, LIKOVNA IN ZVOČNA GOVORICA 
Slikarja Maksima Sedeja ml. bo, ob sodelovanju 
glasbenika Lada Jakše, predstavil Silvo Teršek. 

Ponedeljek, 24. januarja 1994, ob 19. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
ODPRTJE RAZSTAVE LIKOVNIH DEL 
dijakov Srednje šote Rudolfa Maistra, Kamnik 

četrtek, 27. januarja 1994, ob 17. uri 
Dvoranica nad Galerijo Miha Maleš, Kamnik 

IGRAJMO S E . . . SPOZNAVAJMO SVET LEPEGA 
Igrarije: LE SEKAJ, SEKAJ SMREČICO 
tokrat na temo zima in drvar. 

Vse informacije o prireditvah lahko dobite na 
sedežu ZKO Kamnik ali po tel. št. 831-612! 
VABLJENI! 



Mamut oživlja 
Vprašanje, kje je M A M U T , ki je 

s plakatov že dlje časa vzbujalo po
zornost Kamničanov, je v petek, 
17. decembra 1993, v nabito polni 
dvorani Matične knjižnice Kamnik 
dobilo svoj odgovor. Tam je skupi
na mladih, to je Projektna skupina 
M A M U T , s predavanjem in diapo
zitivi predstavila svojo vizijo razvo
ja, ureditve in oživitve mesta, ki so 
jo poimenovali po izumrlem velika
nu Projekt M A M U T . 

Predmet projekta je ureditev sta
rega mestnega jedra in njegova oži
vitev, saj se mestu s selitvijo indu
strije, ki se je po vojni kot rak rana 
razrasla v njegovem osrčju, ponuja 
nova priložnost za ponovno oživi
tev, ali kot so dejali člani Projektne 
skupine Mamut: »Ponuja se nam 
edinstvena priložnost, da Kamniku 
povrnemo sijaj iz časov, ko je bil 
Kamnik še biser kranjski.« 

Obstoječe stanje je namreč kata
strofalno, kajti na prostoru, ki ga je 
že Plečnik poimenoval kot najdra
gocenejšega v inest.u. se še vedno 
bohotijo monstruozni objekti pro
padajočega industrijskega kom
pleksa, katerega stavbe so večino
ma sestavljive, zasilne in v zelo sla
bem stanju ter nikakor ne sodijo 
v srčiko mesta. Vsakršno vlaganje 
v prenavljanje obstoječih stavb je 
zgolj izguba denarja in časa. 

Projekt predvideva radikalno, 
a vseeno preudarno odstranitev 
vseh neustreznih in motečih objek
tov s prostora, ki ga je potrebno 
obravnavati z vso pazljivostjo in 
previdnostjo. Nujno je prostor 
obravnavati kot eno samo nedeljivo 
celoto, ki ne prenese drobljenja in 
Preseže vrtičkarske interese, saj 
mora na tem prostoru, ki je bilo 
mestu do sedaj dobesedno ukrade
no, nastati ustvarjalno srce mesta. 

ki bo preplavljeno z ljudmi, so še 
poudarili. 

Upoštevanje vseh danosti, smer
nic, zahtev in pogojev, ki jih nare
kujejo potrebe in občutljiv prostor, 
pa je projektante pripeljalo do zani
mive in izzivalne rešitve, ki jo pred
stavlja za kamniške in celo sloven
ske razmere ogromen, univerzalen 
objekt, ki so ga zaradi njegove veli
častnosti in dimenzij poimenovali 
M A M U T . 

M A M U T je univerzalen objekt, 
ki v svoji notranjosti dopušča izved
bo vsakršnega programa, tudi več 
naenkrat, hkrati pa mesto rešuje 
pred pn,-ne katerimi težavami, ki ga 
tarejo. Umaknjenost objekta od re
ke in parkovni nasad, ki s svojo 
zeleno zaveso v celoti zakrije ob
jekt, ga naredi nevpadljivega, saj se 
zelenje nasada zlije s pobočjem Ma
lega gradu ter tako še dodatno po
udari lepoto značilnih mestnih spo
menikov nad njim (Zaprice, Stružni 
stolp, Malograjska kapela...), s či
mer se končno pridobi dostojen in 
prijazen vhod v mesto. Znova se 
obudi zdaj nedostopno in neureje
no obrežje Bistrice, ob katerem 
skozi park vodi prijetno sprehajališ
če in najvarnejša pot v šolo. 

Sama gradnja je poceni in eno
stavna, hkrati pa pomeni izziv za 
lokalno industrijo, ki bi prevzela 
izgradnjo, kasneje pa bi ji objekt 
služil tudi kot trajna reklama, da ne 
govorimo o tem, koliko brezposel
nih delavcev bi se lahko zaposlilo 
že pri sami izgradnji objekta, sploh 
pa kasneje, ko bi objekt začel funk
cionirati. 

Sedemsto petindvajset parkirnih 
mest v kleti objekta postane cen
tralno mestno parkirišče, ki zadoš
ča tako potrebam mesta, kakor tudi 
programu v objektu. 

Glavni prostor objekta je njego
vo pritličje, ogromen pokrit trg, 
s fontanami in rastlinjem, ki se lah
ko po potrebi spremeni v največjo 
prireditveno dvorano v Sloveniji, ki 
lahko sprejme preko 20.000 ljudi. 

Mamut presega okvire ustaljene 
omejenosti, majhnosti in zatohle 
navajenosti, saj nam narekuje sode
lovanje in postavitev visokih ciljev, 
ki niso pogojeni s trenutnim finanč
nim učinkom, ampak zahteva dru
gačen, dolgoročno usmerjen in pre
mišljen način dela. 

Edini cilj projekta M A M U T , ki 
je zgolj ena izmed možnosti, ki se 
ponujajo, je oživitev mesta, so po
vedali člani Projektne skupine Ma
mut: Urša Lenščak, Tomaž Schlegl 
in Iztok Čebašek, ki so med drugim 
že v vabilo zapisali: »Bodimo vred
ni svojih prednikov; poiščimo v sebi 
ambicioznost Andeških grofov, Vr-
tomirov ponos ter pogum in slogo 
lovcev na mamute, da bomo lahko 
mestu, ki izgublja dušo, dali, kar 
mesto daje nam, kajti mi smo duša 
mesta!« 

Da pa v svojem hotenju po oživi
tvi mesta niso sami dokazuje tudi 
navdušena množica obiskovalcev 
v nabito polni dvorani Matične 

knjižnice Kamnik ter slikarska raz
stava kamniških likovnikov, ki so 
se kljub kratkemu času, ki jim je bil 
na voljo, množično odzvali na nate
čaj, ki ga je razpisala Ars nova 
ustvarjalna skupnost. 

Pri predstavitvi projekta, v kate
rega je vloženo več kot pol leta 
trdega dela, pa so jim priskočili na 
pomoč: KS Center Kamnik, Muzej 
Kranj, Matična knjižnica Kamnik, 
Z K O Kamnik, Caffe Prestige, Tefi-
za d.o.o. ter mnogi drugi, katerim 
se člani Projektne skupine M A 
M U T najlepše zahvaljujejo. 

To pa ni vse, kajti projekt M A 
M U T je projekt oživitve mesta in 
Projektna skupina M A M U T name
rava s svojim delovanjem nadalje
vati še naprej, še več, leto 1994 so 
razglasili za leto M A M U T A . 

Razstava m razgrnitev projekta 
sta zaradi zanimanja podaljšani in si 
ju je v prostorih Matične knjižnice 
možno ogledati do 14. januarja 
1993, po tem datumu pa se bo raz
stava likovnih del preselila v Kavar
no Veronika, kjer bo na ogled do 
slovenskega kulturnega praznika, 
ko bo tudi licitacija razstavljenih 
del. 

Založba Harlekin obdarila mekinjske šolarje 
V Krajevni skupnosti Mekinje so 

razvite tudi mnoge dejavnosti z go
spodarskega, kulturnega in komu
nalnega področja. Neposredno 
pred prihodom Božička in dedka 
Mraza je bilo zelo veselo v osnovni 
soli Mekinje. 16. decembra 1993 je 
Založba Harlekin v organizaciji 
marljivih mentoric-učiteljic te os
novne šole za otroke pripravila za
nimivo srečanje. To šolo je nameč 
obiskala mladinska pisateljica, 
Kamničanka Matea Reba. Otro
kom je predstavila svojo knjigo 
Grega in Jakob. Vsi so se zbrali 
v večji učilnici in pod vodstvom uči
teljice Jane Svetec so pripravili za
nimiv kulturni program, vsebinsko 
bogat in prisrčen. Solo v Mekinjah 

' obiskujejo otroci od prvega do četr
tega razreda, vseh pa je 85. Po 
"vodnem delu so otroci in njihove 
učiteljice pisateljici Matei Reba po
stavljali številna vprašanja. Z vese
ljem je odgovarjala na vsa zvedava 

Otroci sodelujejo v kulturnem programu. 

vprašanja, o knjigi Grega in Jakob, 
prav tako pa tudi o drugih knjigah, 
ki jih je že napisala. Otroke je zani

malo, kako začeti s pisanjem knji
ge, kje pisateljica dobi navdih in 
seveda koliko časa traja, da pride 

knjiga na tržišče. Avtorica, napisa
la je že štiri knjige, je otrokom po
vedala, da piše že od pet do šest let 
in da rada piše za otroke, sicer pa je 
samostojna kulturna delavka in tre
nutno odgovorna urednica Utripa. 

Založba Harlekin, ki jo zastopa 
Primož Hieng, je za novo leto vsem 
otrokom podarila knjigo Grega in 
Jakob. Tako bo založba delovala 
tudi v prihodnje in otrokom tudi na 
drugih šolah poklanjala knjige. 
Vsekakor lepa in plemenita odloči
tev. Otroške oči so žarele v velikem 
pričakovanju in veselju, ko so pre
jemali knjigo. Gotovo je tako obda
rovanje z vzgojnega stališča primer
nejše od drugih, ki so v tem času 
zelo pogosta. 

Organizatorjem te zanimive akci
je gredo vse čestitke, torej založbi 
Harlekin iz Kamnika, osnovni šoli 
Mekinje in seveda mladinski pisate
ljici Matei Reba. 

STANE SIMŠIČ 

Slovenski alpinisti na K2 (VI.) 

Otožno zmagoslavje 
V spalnici je bilo 

Prostora za tri osebe, zraven pa 
je bil še prostor za opremo in 
kuhanje. Carlosa še vedno ni 
°ilo mimo najinega bivaka. Ba-
'a sva se, da se je izgubil in 
zdrsnil. Hkraji pa sva upala, da 
ni tako, saj je Ćarlos že preka
ljen maček. V skrbeh zanj in za 
Boštjana sva skušala zaspati. 
Večkrat sva slišala Carlosa, ka
ko hodi okoli luknje, pa ni bilo 
"ič. Potem, ko sva že kakšno 
U f o spala, je skočil Davo po
konci: »Carlos!« 

To pot je bil res. Sedel je ob 
najinih nahrbtnikih, s katerimi 

s v a zaprla vhod v spalnico in 
gledal v prostor z opremo. 
Z Davotom sta se objela in tol
kla po hrbtu. Tudi sam sem ga 
stisnil in mu čestital za vrh in 
vniitev: »Dobrodošel med ži-
V e ' « Poklicala sva v bazo, da bi 
^Poročila veselo novico, pa so 
ž e izklopili postajo, saj je bila 
U r a že 21\ Carlos je bil zelo 
u t fujen, komaj je govoril. Po-
m a gal sem mu sneti dereze, 
Protektorje, čevlje itd. Davo 
Pa je že talil sneg za čaj in juho. 

, P o dvanajstih urah blodenja po 

labirintu ledu in snežnega vi
harja se mu je zelo prilegla juha 
in čaj. Nato smo vsi trije počasi 
zaspali. 

Ob dveh ponoči me je Davo 
opozoril, da nas je zasulo. Ču
dil sem se, kako je moglo v šti
rih urah nasuti skoraj tri kubič
ne metre snega v prostor za 
opremo, ki je sedaj vsa pod 
snegom. Pri vhodu je bila le še 
dva centimetra široka špranja, 
skozi katero se je vsipal sneg. 
Z lopato, ki sem jo na srečo 
imel pri sebi, sem nekako izko
pal luknjo skozi stožec, ki je bil 
širok dober meter in pol. Skozi 
luknjo, ki ni bila večja od pre
mera 20 cm, sem videl zadnji 
krajec Lune, pred njo pa so 
plesale snežinke, ki jih je nosil 
veter. Po nekaj minutah je luk
njo ponovno zasulo. Spet sem 
izkopal rov, to pot malo večje
ga. Vanj sem vtaknil nekaj 
vreč, v katerih je oprema. Ma
lo sem se bal, da bi nam zmanj
kalo kisika, vendar je bila luk
nja kar velika, pa tudi skozi 
sneg kroži zrak. Ob petih smo 
bili že spet pokonci. Tedaj je 
bila vzpostavljena radijska zve

za med tabori in bazo. Davo je 
povedal, da je pri nama Carlos. 
Iz T4 pa Stipe: »Z Boštjanom 
je slabo.« Iz baze pa Miško: 
»Morate sestopiti, drugače bo 
Boštjan umrl.« Stipe: »Ne mo
remo sestopiti z nepokretnim 
človekom.« Baza: »Poskusite 
ga nekako napraviti in priti 
dol.« Stipe: »Ja, bomo posku
šali . . . « Vreme je bilo enako 
kot prejšnji dan. Z Davotom 
sva razmišljala, da bi ponovno 
poskusila proti T4, vendar so 
bile še bistveno slabše razmere 
kot prejšnji dan, ko sva gazila 
sneg do pasu, da bi prišla na
proti Carlosu in Vikiju. Gazila 
sva globok sneg in vijugala po 
napihnjenih kložah, dokler se 
nisva z eno zapeljala. Ker sva 
stala ob robu drsne plošče, sva 
se po kakih 30 metrih ustavila 
v globokem snegu. Po tem do
godku naju je minila vsa volja 
za reševanje. Oba sva imela 
doma otroke in ženi. Tedaj sva 
resno mislila nanje. Če bi šla 
naprej, bi se resno igrala z naji
nimi življenji. Zato sva se obr
nila in previdno sestopila proti 
T3. V T4 je Borisu in Stipetu 
uspelo Boštjana pripraviti za 

sestop. Zvonko jima zaradi za
mrznjenih rok ni mogel poma
gati. Vsi štirje so že začeli se
stopati. Šlo jim je zelo počasi, 
za kar je bilo več razlogov: vsi 
so bili zelo utrujeni, zaradi me
gle niso videli markirnih palic, 
Boštjan pa že skoraj ni mogel 
hoditi in ga je tlačila mora. Iz 
baze so že šli v tabor pod steno 
zdravnik, naprej proti nam pa 
Goran in David s kisikom, 
injekcijami, tabletami in povo
ji. Njun namen je bil priti v T3, 
vendar sta bila preveč utrujena 
zaradi gaženja globokega sne
ga, da bi lahko prišla v tabor, 
ustavila sta se v T2, kjer sta 
počivala in si skuhala čaj in ju
ho. Naslednji dan naj bi nada
ljevala. 

Z bazo smo se dogovorili, da 
bom jaz pomagal Carlosu pri 
sestopu, Davo pa bo še malo 
počakal v taboru. Sestopati 
sem začel pred Carlosom do 
šotora, ki je bil prvotno za T3, 
tedaj pa je bil že ves zasut in 
polomljen. Tam se odkopal 
Carlosov plezalni pas, ki je bil 
že dobro primrznjen v ledu. ko 
je prišel do mene, sem mu ga 
pomagal namestiti. Nato sva 
nadaljevala pot proti bazi. Šel 
sem naprej in vlekel vrv izpod 
snega, dokler nisem prišel do 
njenega konca in se pripel na 
naslednjo. 

RADO NADVEŠNIK 

Šestdeset let bajtarstva 
na Veliki planini (XI.) 

Gor 
me 
vleče 

Sklenjeno je bilo tudi, naj bi uvedli redne 
vsakomesečne sestanke v dolini. Predlagano in sprejeto je 
bilo, da bi bili sestanki vsako prvo sredo v mesecu, kar je še 
danes. Na tem občnem zboru so predlagali novo funkcijo 
v županstvu, in sicer tajnik - blagajnik, za katerega je bil 
izvoljen Encijan. Za župana so izvolili Štefana. 

Sestanki bajtarjev so bili v gostišču Koper na Titovi cesti. 
Vodil jih je Encijan. Ohranjeni so zapisniki štirih sestankov; 
bilo pa jih je več, kar je možno ugotoviti iz ohranjenih 
zapisnikov. Na prvem sestanku februarja 1964 so bili samo 
štirje, na drugem marca 1964 pa 18 bajtarjev. To število 
udeležencev sestankov je v povprečju prevladovalo v letih 
1964 in 1965. 

Iz zapisnikov se da prebrati zagnanost in ustvarjalnost 
v prid bajtarstva in planinstva na sploh. Predlog, da bi se 
v poletnih mesecih odpravili na turo v Julijce (predlagal 
Žvane), je bil sprejet in izveden. -

Velika poletna tura je bila skozi vsa leta atraktivna vse do 
danes, vendar je v zadnjih nekaj letih v zelo skromni obliki. 
Prav tako so predlagali in izpeljali kuhanje golaža, ki naj bi 
bil kot »simbol« vsakoletnega začetka sezone bajtarstva. 
»Bajtarski golaž« je po zaslugi nekaterih delovnih tovarišev 
velika atrakcija na Veliki planini. Vsakomesečni sestanki naj 
bi bili še vedno v Gostišču Koper v Ljubljani - že nekaj let 
pa so pri Kebru v Domžalah, »decembrski« pa v Kamniku. 
Ti predlogi so iz leta 1964. 

Občni zbor leta 1965 je bil v Domžalskem domu na Mali 
planini. Poročilo o delovanju bajtarstva v letu 1964 je 
obširno, vsebinsko pa se nanaša na privrženost bajtarstvu in 
planinstvu. Prav takšen je tudi program za v naprej. 

Najprej je bilo napovedano smučarsko tekmovanje za 1. 
maj 1964 med Malo in Veliko planino. Maloplanincev ni 
bilo, zato so to prireditev preimenovali v prvomajski turni 
smuk bajtarjev na Veliki planini, ki še danes poteka po vseh 
tedanjih predpisih. To zanimivost z Velike planine je s sliko 
in besedo posredovala ilustrirana revija Tovariš z dne 14. 
maja 1965 z naslovom Velika smučarija na veliki bajtarji in 
v podnaslovu Velika Bajtarija je država tistih, ki se tikajo 
z naravo; vlada pa jim župan Štefan in nekaj policajev. Slike 
k temu članku je posnel Egon Kaše, besedilo pa je napisal 
Niko Lapajne. Iz članka je razvidno, da gondolska žičnica že 
dela, da je naselje okrog Zelenega roba vikendaško in da 
bajtarji s temi vikendaši nimajo nič skupnega. Bajtarstvo živi 
in naj bi še živelo, ohranjalo tradicije Velike planine in 
planinstva. 

3. sept. 1965 je revija Tovariš zopet prinesla novico o Baj
tarjih z naslovom: Sedemnajst bajtarjev grize kolena. Slike je 
prispeval Egon Kaše, besedilo pa Niko Lapajne, ki je pestro 
opisal pot in doživljaje bajtarjev, ki so šli iz Kamniške 
Bistrice do Kokrškega sedla, na Grintovec, nato pod Kočno 
na Spodnje ravni in k Češki koči ter naprej na Jezersko, kjer 
je bil Ovčji bal. 

Na občnem zboru 2. jan. 1966. leta je bilo prebrano 
poročilo o delu v preteklem letu. Iz poročila je razbrati tudi 
o dejavnostih, ki sta že opisani - golaž in tura. Kažejo se tudi 
razhajanja in razprtije. Za organizacijo sestankov, smučarije 
in pohodov zasluži Encijan pohvalo, zato so ga izvolili za 
župana. Za tajnika — blagajnika pa Žvana. Županstvo je 
vodil od 1961 do 1965. leta Štefan. 

Leto 1966 je bilo leto priprav na značko Bajtar in za 
izdelavo prapora. Prapor je bil razvit 1. maja 1966. leta. 
Značke Bajtar so bile prvič razdeljene decembra 1967 
v Kamniku. Značke so prinesle zadovoljstvo in veselje, pa 
tudi razprtije. 

Županovanje je prevzel za leto 1968 in ga nadaljeval v letu 
1969 Vane. V tem času je županstvo ustanovilo tudi gorsko 
stražo. Ilustrirana politika - Beograd - 21. maj 1968 prinaša 
članek o prvomajskem smuku bajtarjev na Veliki planini 
v slikah in besedi. V članku so na kratko opisane tradicije 
bajtarstva in tekmovanje. Velik poudarek je na tem, da ni 
bilo snega, smučarsko tekmovanje pa je vseeno bilo zagnano 
in veselo, kar po travi. 

Bajtarji z Male planine so predlagali, da bi se združili 
v Velikoplaninici. Planšarji pa so menili, da bi tudi bajtarji 
prispevali za vodovod, kar je bilo plačano v letu 1970. 

Za novega župana Bajtarjev na Veliki planini so 2. jan. 
1970. leta v Domžalskem domu izvolili Načeta. Prva naloga 
je bila odpraviti razprtije in pritegniti v »Članstvo« bajtarje 
z vseh planin na območju Velike planine. Pri pogovorih 
o spravi je Slave Čižman izrecno zahteval, da se ničesar ne 
zapiše. To je predlagal tudi že prej na sestankih in občnih 
zborih bajtarjev. Združeno oziroma enotno upravljanje »baj
tarstva« na Veliki planini je bilo hitro urejeno. Kakšno naj bo 
županstvo in kako naj dela, pa ne. Sestanki so bili dobro 
obiskani in mirnejši - z manj prerekanja. Skupna tura 
v avgustu 1970, ki je potekala od Tamarja na Jalovec, Vršič 
in spet v Tamar, je bila zelo uspešna po izvedbi množičnosti. 
Na Vršiču v Poštarski koči je bilo 33, drugi dan v Tamarju pa 
36 bajtarjev. 

Za leto 1971 je bil za župana spet izvoljen Nace. Na 
občnem zboru bajtarjev je bil prebran pravilnik o tekmova
nju za prvomajski turni smuk. Prvič so bili med tekmovalce, 
organizatorje in gledalce razdeljeni spominčki na ta dogo
dek. Prvič je bila na Veliki planini v okviru tekmovanja 
izbrana tudi »miss dilce«. . _ . 

n l A C r . I N U V A K 
(Nadaljevanje v prihodnji it.) 



Ob 40-letnici krvodajalstva 

P r i z n a n j e K a m n i š k e m u o b č a n u 
Občinska organizacija Rde

čega križa Kamnik je ob 40-
letnici krvodajalstva na Sloven
skem v nedeljo, 12. decembra, 
v razstavišču Veronika pripra
vila srečanje krvodajalcev, ki 
so darovali kri 20-krat, 25-krat, 
30-krat, 35-krat, 40-krat in 50-
krat. Slavnostni govornik, 
predsednik občinske organiza
cije RK Kamnik dr. Vladimir 
Breznik, se je zahvalil zbranim, 
ki svojo humanost udejanjajo 
na najbolj human način - to je 
z dajanjem svoje krvi sočlove
ku in tako številnim ljudem re
šujejo življenja in vračajo 
zdravje. 

Letos mineva 40 let, odkar je 
začel Rdeči križ Slovenije orga
nizirati prostovoljno in brez

plačno krvodajalstvo. Prej je 
bilo krvodajalstvo plačano, šte
vilo krvodajalcev pa zelo niz
ko. Danes dnevno daruje kri 
povprečno 200 krvodajalcev. 
Po številu krvodajalcev je Slo
venija v evropskem povprečju. 

Podobno kot je raslo število 
krvodajalcev v Sloveniji, je na
raščalo število krvodajalcev tu
di v naši občini. Tako se pov
prečno število krvodajalcev 
zadnjih nekaj let giblje med 
1600 do 1960. Glede na odsto
tek prebivalstva je Kamnik nad 
povprečjem Slovenije. Poseb
no razveseljivo je to, da so med 
vrstami krvodajalcev vsako le
to novi, mladi ljudje. Zato ni 
skrbi, da bi kdorkoli, ki mu je 
kri potrebna, ostal brez nje. 

Pri nas sta vsak krvodajalec 
in njegova kri zdravniško pre
gledana, to pa zato, da krvoda
jalcu odvzem krvi ne bi škodo
val in da njegova kri ne bi ško
dovala bolnikom. 

Ob tej priložnosti je dr. 
Breznik podelil naprej 25 priz
nanj za humanost in dolgoletno 
plemenito delo pri razvijanju 
krvodajalstva. Med prejemniki 
teh priznanj je bil tudi časopis 
Kamniški občan. Priznanje 
z značko za 20-krat darovano 
kri je prejelo 74 krvodajalcev, 
za 25-krat 28, za 30-krat 17; 
priznanje z znakom za 35-krat-
no darovanje krvi je prejelo 
8 krvodajalcev, za 40-kratno 
7 in za 45-kratno 3 darovalci. 

Šolanje Invalidov na 
Rudolfa Maistra 

ji šoli 
Bistvo šolanja je pridobivanje 

znanja, izkušenj in razvijanje te
lesnih sposobnosti. Čeprav se 
vsak dijak s telesno hibo teže pri
lagaja pouku in novemu okolju, 
so zahteve po znanju za vse ena
ke - za invalide prav take kot za 
preostale dijake. ZUIM kandida
te za šolanje na SŠRM izbira gle
de na intelektualne sposobnosti, 
na tc pa telesna okvara oz. stop
nja te okvare seveda ne vpliva. 
Invalidi so obravnavani drugače 
le. kar zadeva način in čas pre
verjanja znanja. Njihovo šolanje 
večinoma poteka nemoteno in je 
tudi uspešno, kljub temu da se na 
začetku pogosto pokažejo težave 
zaradi slabšega predznanja. 
V takšnih primerih šola poskrbi 
za pomoč. Včasih neuspeh v šoli 
povzročijo osebnostne težave 
- takrat šola in ZUIM okrepita 
sodelovanje. Nevarnost, da se in
validi ne bi razvijali v skladu 
s svojimi potenciali, pomaga od
pravljati tudi organizacija Son
ček. Slaba stran šolanja na 
SŠRM so veliki oddelki. Vodstvo 
šole se tega zaveda, zato zadnja 
leta zmanjšuje število dijakov 
v oddelkih z invalidi (24-26). 

O delu in težavah invalidov na 
SŠRM sem se pogovarjala s šol
sko psihologinjo Darinko Vr-
hovec. 

Koliko časa potrebuje dijak 
- invalid, da se prilagodi nove
mu okolju? 

Včasih je to prilagajanje kar 
težavno, saj se dijak ne prilagaja 
le novemu okolju, privaditi se 
morajo tu'di novemu načinu šola
nja. Za marsikoga predstavlja 
hudo stisko tudi dejstvo, da 

s svojim statusom ivalida pridejo 
v okolje, kjer nihče nima takšne
ga statusa. Večina naših invali
dov v osnovni šoli ni imela nobe
nih učnih težav, v srednji šoli pa 
se kaj rade pojavijo. Res pa je 
tudi, da veliko dijakov te začetne 
učne stiske tudi hitro premaga. 
Za popolno prilagoditev novemu 
okolju in načinu šolanja ponava
di potrebujejo leto ali dve. Hkra
ti se invalidi soočajo tudi z novi
mi sošolci, med katerimi je goto
vo nekaj takih, ki njihove stiske 
ne vidijo, niso zadosti razumeva
joči in jim ne znajo pomagati. 
Mogoče so takšni zato, ker tudi 
sami ne dobijo nikakršne pomo
či, ne vidijo izhoda iz svoje sti
ske. Za marsikaterega dijaka 
- invalida je prilagajanje novim 
obremenitvam, ločitev od doma 
in vključitev v skupnost sošolcev, 
ki nimajo težav, podobnih njiho
vim, prehudo breme. 

Kaj pa slaba stran šolanja teh 
dijakov? 

Slaba stan je mogoče ta, da 
včasih čisto nevede ne poskrbimo 
za njihove temeljne potrebe, ni
mamo toliko razumevanja, kot bi 
ga morali imeti, nimamo časa. . . 
Sicer pa šola sodeluje z zavodom, 
z njihovim zdravnikom, psiholo
gom in vzgojitelji se sestanemo 
na začetku šolskega leta, ko 
k nam pridejo novi dijaki. Profe
sorski zbor seznanijo z boleznijo 
in zmogljivostmi posameznih di
jakov. Sestanek ponovimo, če 
pride do težav med šolskim le
tom. Vzdržujemo tudi redne sti
ke s starši. 

Kaj pa preverjanje znanja? 
Preverjanje znanja prilagaja

mo posamezniku, lahko se dogo
vorimo za samo ustno ali samo 
pisno preverjanje znanja. 

Dijaki so zaradi bolezni verjet
no tudi precej odsotni od pouka. 
Kako to vpliva na njihov učni 
uspeh? 

Odsotnosti je seveda precej 
več kot pri drugih naših dijakih, 
kar je tudi razumljivo, saj so ra
zlične terapije nujni sestavni del 
njihovega življenja. Odsotni so 
tudi zaradi številnih zdravstvenih 
težav, ki spremljajo njihovo ok
varo. Če so odsotnosti pogoste 
ali dolgotrajne, dijaku dovolimo, 
da pride samo na preverjanje 
znanja. Včasih se zgodi, da dija
ku ne uspe opraviti vseh obvez
nosti za tekoči letnik. V takem 
primeru mu omogočimo pogojni 
vpis in priskrbimo pomoč. Mo
ram dodati, da so invalidi večino
ma kar uspešni. Do fakultete pa 
pridejo seveda le tisti najbolj 
vztrajni, študirajo ponavadi druž
bene vede, npr. filozofijo, zgodo
vino . . . 

Kdo na naši šoli tem dijakom 
pomaga, kadar imajo osebnostne 
težave? 

Mislim, da bi se dijak moral 
najprej obrniti na razrednika. 
Poišče pa lahko tudi gospo rav
nateljico, njeno pomočnico, me
ne... V zavodu imajo veliko 
prav za to usposobljenih delav
cev, ki nam dijakove želje in po
trebe posredujejo. 

Na koncu bi rada povabila vse 
mlade k sodelovanju v prosto
voljnih akcijah in dejavnostih, ki 
bi okrepile stike invalidov z ljud
mi brez telesnih okvar. 

M A R U A N A M A V R I N , 
novinarski krožek SŠRM 

amntk 1 
je še I 

gomili 1 

Predsednik OO RK Kamnik 
dr. Vladimir Breznik se 
posebej zahvalil ga. Bogomili 
Dragar z Vrhpolj, ki je 240- | 
krat darovala plazmo in 37-krat 
polno kri. 

Srečanja so se udeležili tudi 
prijatelji krvodajalci iz Dober
doba in podpredsednica RK 
Slovenije Anka Tominšek. 

Prisrčen kulturni program so 
pripravili otroci z OS Stranje in 
OS Toma Brejca. 

STANE SIMŠIČ 
DRAGO MEJAČ prejema priznanje z značko za 20-krat daro
vano kri. 

Rdeči križ pomaga 
Občinska organizacija Rde

čega križa Kamnik pomaga so
cialno ogroženim družinam pri 
premagovanju težkega gospo
darskega položaja. Ob koncu 
preteklega leta je RK Kamnik 
delil enkratno pomoč (živilski 
paket) tistim, ki tako pomoč 
nujno potrebujejo. Ljudje so 
bili take pomoči veseli, nekate
ri pa so napisali tudi pismene 
zahvale. Eno takih pisem se 
glasi: »Zelo sem bila presene
čena zaradi vašega novoletnega 
paketa. Srčno se vam zahvalju
jem, da ste nas presenetili v na
šem novem domu. Do poroke 
sem bila dolga leta aktivistka 
Rdečega križa v Makedoniji, 
od svojega 6. leta pa vse do 
1979, do poroke v Sloveniji. Če 
boste kdaj potrebovali aktivi
ste, sem vam na voljo. 
Kostadinka Bedenkovič, Klav-
čičeva 13, Kamnik 

Želim pripraviti 
srečanje vseh 
udeležencev otroške 
kolonije leta 1953 
v zdravilišču Rakitna. 

Prosim vas, da mi 
sporočite svoj naslov in 
telefonsko številko. 

Janez Podobnik 
Palovška pot 17 

Kamnik 

Vsem aktivistom Rdečega 
križa Kamnik želimo, veselo in 
gospodarsko uspešno novo leto 
1994. Družina Bedenkovič. 

Taka in podobna pisma pri
hajajo od vsepovsod. Na naslov 
RK Kamnik je prispelo tudi pi
smo iz Nemčije, v katerem se 
pošiljatelj zahvaljuje za aktiv
nosti RK, ki jih je bil deležen 
v Kamniku. 

Občinska organizacija RK 
ob novem letu posreduje vošči
lo z naslednjo vsebino: 

VSEM ČLANOM IN AK
TIVISTOM RDEČEGA KRI
ŽA, MLADIM ČLANOM RK 
IN OBČANOM, KI SO V L E 
T U 1993 MNOŽIČNO IN PO
ŽRTVOVALNO SODELO
VALI PRI URESNIČEVA

NJU PROGRAMSKIH CI
LJEV IN N A L O G NAŠE OR
GANIZACIJE, SE PRISRČ
NO ZAHVALJUJEMO. LE
TO, KI PRIHAJA, PRINAŠA 
NOVE N A L O G E IN OB
VEZNOSTI, Z A T O PRIČA
KUJEMO, DA BOSTE 
OSTALI Z NAMI IN NAM 
JIH POMAGALI URESNIČI-
TI.VSEM OBČANOM, DO-
NATORJEM IN PRIJATE
LJEM RDEČEGA KRIŽA 
ŽELIMO V NOVEM L E T U 
VELIKO ZDRAVJA, SRE
ČE IN OSEBNEGA ZADO
VOLJSTVA. O opravljenih 
nalogah, problemih in težavah 
v delu RK bomo naše bralce 
občasno seznanjali tudi v letu 
1994. 

STANE SIMŠIČ 

Unicef tudi 
v Sloveniji 

S E L I t 

S E R V I S 

fF73 84 09 

V Ljubljani je bila v četrtek, 2. 
decembra, ustanovna skupščina 
Slovenskega odbora za U N I C E F . 
Udeležilo se je je veliko število so
mišljenikov. Po predvidevanju naj 
bi jih prišlo 150, bilo pa jih je vsaj še 
enkrat toliko. Soba v Cankarjevem 
domu je bila pretesna za vse, zato 
so morali mnogi stati. Na priporoči
la občinske organizacije Rdečega 
Križa Kamnik sta bila prisotna tudi 
dva aktivista R K iz Kamnika. 

Po sprejetem statutu so naloge 
Slovenskega odbora U N I C E F 
predvsem naslednje: 

- skrbi za popularizacijo U N I 
C E F , njegovega poslanstva in ak
tivnosti za blaginjo otrok v svetu ne 
glede na raso, vero, spol ali jezik; 

- skrbi za uresničevanje progra
mov U N I C E F ; 

- seznanja ljudi s cilji in načeli 
konvencije o otrokovih pravicah: 

- spodbuja oblikovanje in 
spremlja uresničevanje programov 
v korist otrok v Sloveniji na eko
nomskem, socialnem, zdravstve
nem, izobraževalnem področju in 
drugje. 

Samostojna Slovenija se s tem 
pridružuje drugim državam, vseh je 
že več kot 100, ki imajo ustanovlje
ne nacionalne odbore. Na ustanov
ni skupščini sta sodelovala tudi dva 
unicefova predstavnika iz Ženeve. 

Razprava o mnogih vprašanjih je 
bila dokaj obsežna. Po skoraj dvo-
inpolurnem delu je bilo izvoljeno 
tudi vodstvo Slovenskega odbora 
za U N I C E F . 

Skoraj vsi, ki so prišli na ustanov
no skupščino, so se včlanili v UNI
C E F in s tem prevzeli vse pravice in 
dolžnosti, ki izhajajo iz tega član
stva. 

STANE SIMŠIČ 

Obisk francoskih karitativnih delavcev 

Skupaj blažimo stisko ljudi 
V tednu Karitas (od 21. do 28. 

novembra) je prišla v Slovenijo več
ja skupina uslužbencev in prosto
voljcev francoske Karitas (Secours 
Catholiquc). Pri nas so se mudili od 
26. novembra do 1. decembra, štir
je od njih (Francoise Baty iz Bour-
gesa, Marguerite Boitteux iz Ango-
ulema, Jacques Priou iz La Rochel-
la in Maurice Hallouet iz Briva) pa 
so bili dva dneva (27. in 28. novem
bra) gostje Medžupnijske Karitas 
Kamnik, Župnijske Karitas Dom
žale in Župnijske Karitas Ko
menda. 

Francozinje in Francozi so vrnili 
obisk skupini 22 slovenskih karita
tivnih delavcev, ki je bila marca 
lani na izobraževalnem tečaju 
v Lurdu in po francoskih škofijah. 
K nam so pripotovali zlasti z name
nom, da bi spoznali sodelavce, or
ganiziranost in delovanje sloven
ske, škofijskih in župnijskih Karitas 
ter poizvedeli, kako uspešno v svo
jih karitativnih organizacijah delu
jejo udeleženci omenjenega semi
narja v Franciji. Iz Kamnika, Dom
žal in Komende se ga je udeležilo 
kar pet oseb, zato so sprejeli štiri 
goste in tako francoski Karitas vsaj 
delno poplačali njeno gostoljubje, 
obenem pa je bila to enkratna pri
ložnost, da jim povedo in pokažejo, 

v kakšnih razmerah delujejo, komu 
namenjajo svojo pornoč ter kakšne 
uspehe in težave imajo pri tem. 

Francoise, Marguerite, Jacques 
in Maurice so skupajz drugimi pri
potovali k nam z letalom. Na brni
škem letališču so jih 26. novembra 
zvečer pričakale in pozdravile slo
venske narodne noše, med njimi 
Vrtačnikovi s Komendske Dobra
ve; Franoze, nevajene prezgodnje
ga mraza in zime je ogrela sloven
ska narodna pesem in požirek žga
nega. 

27. novembra so bili najprej pri 
maši v večnamenskem prostoru 
Doma upokojencev v Kamniku. Pri 
njej se je zbralo veliko oskrbovan
cev: mnogi na invalidskih vozičkih, 
eden celo na bolniški postelji. To je 
bila podoba Lurda v malem, navzo
če pa je preveval delček turškega 
občutja. 

Maša se je začela ob pol desetih 
(v tem prostoru je redno ob tej uri, 
mašujejo pa različni duhovniki iz 
kamniške de kani je, saj so tudi oskr
bovanci iz raznih krajev), opravil 
pa jo je p. Ernest iz frančiškanske
ga samostana v Kamniku. Na začet
ku jc francoske goste pozdravila 
tajnica Medžupnijske Karitas Kam
nik Metka Mal i , poleg nje pa tudi 
p. Ernest. Marija Mal i , glavna se

stra v domu, je prebrala evangelij 
v francoščini in iz tega jezika tudi 
prevajala. Gostje so bili še posebej 
navdušeni nad lepim petjem in igra
njem na glasbila otroškega cerkve
nega pevskega zbora iz Komende 
pod vodstvom s. Marije Dular, 
marsikateri udeleženec pa je pri
sluhnil globokim adventnim mislim 
p. Erncsta, kako moramo duhovno 
pripravljeni dočakati božič - praz
nik rojstva božjega Sina. 

Francozi so se na koncu maše 
zahvalili za topel sprejem in lepo 
Inuipieno doživetje, ki sta jim ga 
omogočila Medžupnijska Karitas 
Kamnik in vodstvo doma. V imenu 
stanovalk in stanovalcev doma jih 
je pozdravila Marija Kramar in jim 
izročila njihovo ročno delo - veze
nino. 

Mašo so pomagali pripraviti tudi 
kamniški skavti, pomagali so tudi 
bolnikom. 

Preostali del dneva so francoski 
karitativni delavci preživeli v dom
žalski dekaniji. ogledali pa so si 
tudi Postojnsko jamo in Predjamski 
grad od zunaj. 

V nedeljo, 27. novembra, so bili 
po seznanitvi z delom domžalske 

Pri maši v Domu upokojencev. 

karitas najprej pri dopoldanski ma
ši v Komendi. Maševal je domačin 
Pavel Pibernik iz Suhadol, zaradi 
Klemenove nedelje v Suhadolah pa 
je pel komendski otroški cerkveni 
pevski zbor. Na začetku jih je poz
dravil in predstavil član Župnijske 
Karitas Komenda Jože Pavlic, na 
koncu maše pa se pogovarjal z enim 
od gostov - Jacquesom Prioujem 
- o zgodovini, načinu dela in 
usmeritvi francoske Karitas, name
nu njihovega obiska pri nas, prvih 
vtisih in drugem. 

Po maši so se gostje srečali s čla
nicami in člani Z K Komenda. Naj
prej jim je predsednik Škofijske 
Karitas Ljubljana in tajnik ŽK Ko
menda Jože Kočar iz Most kratko 
predstavil bogato komendsko zgo
dovino, njene najpomembnejše 
može, nato pa delovanje in prizade
vanja ŽK Komenda. Gostje so se 
srečali še s komendskim župnikom 
in kamniškim dekanom Nikolajem 
Pavlicem, zatem pa si pod vod
stvom prof. Ande Peterlin ogledali 
Glavarjevo knjižnico. 

Sledil je ogled frančiškanskega 
samostana v Kamniku. Tam jih je 
najprej v imenu občinskega vodstva 
lepo pozdravil predsednik Izvršne
ga sveta občine Kamnik Mihael 
Novak. V govoru je še posebej po
udaril pomen navezovanja in ohra
njanja takšnih stikov, kot so zdaj 
med francoskimi in slovenskimi ka-
ritativnimi delavci, saj ne pomagajo 
le pri lajšanju stisk bližnjih, marveč 
širijo duhovno obzorje, približujejo 
drug drugemukulturna in umet

nostna bogastva dežel, utrjujejo 
meddržavne vezi in so najlepše turi
stično priporočilo. Gostom je izro
čil knjigo o lepotah Kamnika in 
promocijsko gradivo. (Pokazalo se 
je, kako prav je, da lahko občinski 
možje ob takšnih priložnostih izro
čijo primerno darilo!) Predsednik 
Novak se je tudi udeležil skupnega 
kosila v mekinjskem uršulinskem 
samostanu, francoski gostje pa so 
bili zelo veseli srečanja z njim in 
pohvalili njegov nastop, človeško 
Širino in omikanost. 

Knjižno bogastvo frančiškanske
ga samostana jim je predstavil p. 
Ernest. 

Po kosilu je požrtvovalna tajnica 
Medžupnijske Karitas Kamnik 
Metka Mal i , ki je nosila osrednje 
breme obiska francoskih gostov, 
predstavila karitativno delo. Fran
cozi so se zelo zanimali zanj pa tudi 
za težave, ki jih imamo na Kamni
škem in Slovenskem. 

Nato so si ogledali kamniške zna
menitosti (Mali grad, župnijsko 
cerkev, Sadnikarjev muzej). Obisk 
so nadaljevali v Domžalah, zvečer 
pa se od »kamniškega konca« po
slovili z večerjo pri Darji Ovijač iz 
Most, eni od udeleženk seminarja 
v Franciji. 

Na obisku v kamniški dekaniji 
sta jih spremljala Marija Schwarz-
bartl, tajnica Župnijske Karitas 
Domžale, in predsednik Škofijske 
Karitas Ljubljana Jože Kočar. Pre
vajala je večinoma študentka fran
coščine Darja Skubic iz Domžal. 

J. P. 



Črna kronika -
december 

4. 12.Ob šesli uri zjutraj je bilo na PP Kamnik sporočeno, da je bilo 
vlomljeno v trgovino Kočna na Jakopičevi ulici. Neznani storilec je 
izklopil električno napeljavo v hodniku stanovanjskega bloka. Nato je 
razbil steklo trgovine brez elektrike in stopil v notranjost. Odnesel je 
cigarete in alkoholno pijačo. 

4. 12. Vlomljeno je bilo v stanovanjsko hišo v Suhodolah. Neznanec je 
na vhodnih vratih vlomil v zunanji del cilindričnega vložka in tako prišel 
v notranjost spodnjih prostorov. Pregledal je hišo. vendar ni odnesel 
ničesar. 

5. 12. Neznanec je na Duplici poskušal odvzeti osebni avtomobil. 
Policisti so ugotovili, da je nekdo na silo odprl leva vrata avtomobila, 
odlomil ključavnico na krmilu in zvezal kontaktne žice. Nato je nameraval 
v ozilo odpeljati, vendar mu to ni uspelo, ker se je ključavnica zaklenila. 

6. 12. Občanka je sporočila, da jo je doma pretepel mož. Lc-ta je 
namreč prišel domov vinjen in se spri z ženo, ki pa mu je pobegnila iz 
stanovanja. Mož je bil pripeljan na PP. kjer je bil z njim opravljen 
razgovor. Ker se je pomiril, je bil napoten domov. 

8. 12. V Mekinjah se je tega dne zgodila prometna nesreča. Po trčenju 
Se neznana voznica ni ustavila, temveč je odpeljala naprej v smeri proti 
Kamniku. Oškodovanec je zapeljal za njo in jo v Kamniku ujel, toda kljub 
'emu mu ni hotela dati svojih podatkov. Policisti so ugotovili identiteto 
Povzročiteljice, nato pa zanjo napisali predlog sodniku za prekrške. 

11. 12. Občan, doma s Križa, se je pritožil nad glasno glasbo v gostin
skem lokalu Don Kihot. Ugotovljeno je bilo, da je v omenjenem lokalu 
'gral ansambel. Lastnik lokala je sicer imel potrebna dovoljenja kamni
škega Sekretariata za notranje zadeve. Ker glasba ni bila toliko glasna, da 
bi motila okoliške občane, je bil lastnik le opozorjen. 

OCEAN d.o.o. 
Kamnik, Šipkova 6, tel.: 815-451 

Računalniške mize, mize za TVin videorekor-
derje, mize za tiskalnike in predalnike 

nudimo po ugodnih cenah. 

I N T E R S H O P 

KAMMELEON 
Sadnikarjeva 4, Kamnik 
tel. 832-176 

Izredno ugodno 
v januarju 
PUHOVKE iz Majske 6.999 SIT 

Naše cene in plačilni pogoji so ugodni. 

O G L A Š U J T E 

V K A M N I Š K E M 

O B Č A N U ! 

Srednja šola 
RUDOLFA MAISTRA 
IZOBRAŽEVANJE ODRASLIH 
KAMNIK 
Novi trg 41/a 
IZOBRAŽEVANJE OB DELU 
V spomladanskem roku sprejemamo prijave v naši 
enoti Izobraževanje odraslih, do 25. januarja 1994 za 
naslednje oblike izobraževanja: 

L TEČAJI 
- tujih jezikov: nemščina, italijanščina - 60-urni 
- šivanja in krojenja: začetni in nadaljevalni - po 
60 ur 
- higien. minimum: osnovni in obnovitveni 
v sodelovanju Zavoda RS za socialno medicino in 
higieno 
- vodenje poslovnih knjig - za samostojne 
podjetnike - posameznike 
Obravnavane teme: računovodski standardi in 
Pravilnik o vodenju poslovnih knjig 
- računalniški tečaji: začetni , nadaljevalni, 
Priprava na izpite za prodajalce in poslovodje za 
opravljanje izpitov na GZ 
•I. ZA PRIDOBITEV IZOBRAZBE: 

IV. in V. stopnje 
~ Šola za prodajalce 
~ Poslovodska šola 
~ Ekonomsko-komercialna šola. 
pnjave sprejemamo na tel. 831-064, 831-452, 832-139 
vsak dan od 10. do 14. ure. 
Osebno pa se lahko oglasite vsak torek in četrtek od 
1 2. do 16. ure. 

15. 12. Državljan Z R J je bil legitimiran. V R Sloveniji je bival 
nezakonito. Ker takojšnja odstranitev iz države ni bila mogoča, je bil 
nastanjen v prehodni dom za tujce. 

17. 12. Na Železnem mostu na Maistrovi ulici v Kamniku se je zgodila 
huda prometna nezgoda. Voznica je zavijala z regionalne ceste iz smeri 
Perovo proti Železnemu mostu. V tem trenutku je ulico pravilno prečkal 
pešec, ki je ob sebi potiskal kolo. Voznica je spregledala pešca in vanj 
trčila. Pešec je bil pri padcu hudo poškodvan. 

Z vozilom prve pomoči je bil odpeljan v UKC' ; kasneje je v bolnišnici 
umrl. 

17. 12. Policisti so legitimirali državljana R Hrvatske, za katerega je 
bilo ugotovljeno, da na območju R Slovenije biva nezakonito. Predlagan 
je bil sodniku za prekrške, po končanem postopku pa odstranjen iz 
države. 

18. 12. Občan iz Komende je sporočil, da je v lokalu Ambrož močna 
glasba. Glasba v lokalu je bila dejansko preglasna, prav tako pa lastnik ni 
imel potrebnih dovoljenj za obratovanje. Sledi poročilo inšpekcijskim 
službam. 

18. 12. Občan iz Podgorja je sporočil, da je k njemu na dom prišel 
moški, ki je prodajal razna oblačila; med prodajanjem pa je izvršil tatvino 
večje vsote denarja. 

20. 12. Policisti so v Kamniku legitimirali dva državljana Z R J . ki sta na 
območju R Slovenije bivala nezakonito. Predlagana sta bila v postopek 
sodniku za prekrške, do odstranitve iz države pa sta bila nastanjena 
v prehodni dom za tujce. 

23. 12. Občanka iz Bakovniške ulice je sporočila na PP. da doma 
razgraja njen mož. Ob prihodu policistov je bil ta še vedno zelo razburjen 
in vinjen. Zaradi bojazni, da bo nadaljeval s kršitvijo, je bil pripeljan na 
PP in bil pridržan do streznitve. 

26. 12. Iz Špitaliča je bilo sporočeno, da je bilo vlomljeno v trgovino 
Helena. Ugotovljeno je bilo. da je ponoči neznani storilec z vzvodom 
odtrgal ključavnico obešenko in prečni železni drog čez vrata trgovine, 
vendar v notranjost ni prišel. 

26. 12. Iz naselja Bela je bilo sporočeno, da se v cestnem jarku ob 
lokalni cesti nahaja zapuščeno vozilo. Zapuščen osebni savtoimobil 
znamke golf je bil ukraden na območju Celja. Obveščen je bil lastnik 
vozila, ki ga je tudi prevzel. 

29. 12. na PP sta se zglasila dva občana in povedala, da je bilo ponoči 
poškodvanih več nagrobnih lučk na grobovih na Žalah. Zoper neznanega 
storilca je napisana kazenska ovadba. 

30. 12. Iz diskonta Kočna na Perovem so sporočili, da imajo v rokah 
dva občana, ki so ju zalotili pri tatvini. Občana sta prišla v diskont 
z namenom, da izvršita tatvino viskija, kar sta tudi storila, vendar so ju 
trgovci pri tem zalotili. Zoper oba občana je bila napisana kazenska 
ovadba. 

DGV 

S A L O N Z D R A V J A IN L E P O T E 
B O D V F O R M , V r h p o l j e 4 1 

t e l . : 8 3 1 - 3 8 3 

Cenjenim strankam voščim srečno novo leto in 
obveščam, da sem k storitvam akupresure, progra
mu za hujšanje, solariju, limfni drenaži in masaži 
dodala nov program proti celulitu ter pedikuro in 
manikuro. 

Se priporočam 
Cvetka Brumen 

višja fizioterapevtka 
tel.: 814-291 

n NISSAN 
M I L A N K R U L C 
C. Heroja Vasja 8, 61252 Moravče, 
telefon: 061 731 143, telefax: 061 731 143 

* ugodne kreditne možnosti za 
nakup vozil NISSAN 

* ob nakupu novega vozila - lepo 
darilo 

* dodatna oprema 
in rezervni deli 

* prodaja gum GOOD YEAR 
* pooblaščeni servis 

DELOVNI ČAS: OD 8. DO 16. URE, 
OB SOBOTAH OD 8. DO 12. URE. 

S E R V I S H L A D I L N I H 

I N K L I M A N A P R A V 

- popravilo hladilnikov, zamrzovalnih skrinj in za
mrzovalnih omar 

- menjava izolacije v skrinjah in omarah 

Za vsa opravljena dela dajemo 1-letno garancijo. 

Tel. 815-570 ali 831-435. 

H A M E S O 
K A M N I K 

Usnjarska 1 
tel. 831-103, 831-275 

T u d i l e t o s l a h k o d o b i t e 

vse potrebno za koline 

v naši prodajalni 

na Usnjarski 1 v Kamniku, 
Dnevno sveže meso, drobovina in 
mesni izdelki so izdelani po izvirnih 
domačih receptih iz živine slovenskih 
rejcev. 

Pričakujemo vas vsak dan 
od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 13. ure. 

Bioenergetik 
v Kamniku 
zdravi vse vrste 
bolezni 
(išias, revmatizem 
ipd.). 

Tel. 811-661 

MALI OGLASI 

V Kamniku oddam garsonje
ro. Tel. 125-11-61 int. 10. 

Potrebujemo pomoč prijazne 
gospe, ki bi občasno na na
šem domu popazila živahne
ga pleničarja in pridno prvo-
šolko. Tel. 811-502. 

Iščem K V šiviljo za nedolo
čen čas s poskusnim delom. 
Tel. 061 723-028. 

Prekajevalno in shranjevalno 
omaro TIKI Tržič, rabljeno 
dve sezoni, ugodno prodam. 
Tel.: 064/211-138. 

DELAVSKA UNIVERZA DOMŽALE, d.o.o. 
Izobraževalne in grafične storitve 
61230 Domžale, Kolodvorska 6 
tel.: (061) 711-082, tel./fax: 712278; p.p. 90 

RAZPISUJE 
JEZIKOVNE TEČAJE: 
- začetne, nadaljevalne in konverzacijske 
nemščine, angleščine, italijanščine 
- za odrasle in otroke vseh starosti. 

DOKVALIFIKACIJE 
IN PREKVALIFIKACIJE: 
- računovodstvo malih podjetij (začetni in 
nadaljevalni) 
- vodenje poslovnih knjig za obrtnike (za
četni in nadaljevalni), 
- gostinski delavec - kuhar, natakar 
- seminar za poslovne sekretarje, 
- tečaj skladiščnega poslovanja, 
- strojepisni tečaj z osebnim računal
nikom, 
- tečaj za voznike viličarjev, 
- tečaj aranžiranja cvetja in nega sobnih 
cvetlic 
- tečaj za vzdrževalce objektov - hišnike, 

- seminar za upravljanje Ex naprav v elek
tro stroki, 
- kuharski tečaj, 
- tečaj krojenja in šivanja (začetni in na
daljevalni). 

RAČUNALNIŠKE TEČAJE 
ZA ODRASLE 
- Word, VVordstar, Lotus 123, Ouattro-
pro, Paradox ali dBase-4, Framevvork 

TEČAJ POSLOVNE RETORIKE 
- za manegerje in vodilne delavce 

AVTO ŠOLO 
- brezplačen tečaj in literatura 
- organiziran tečaj prve pomoči in zdrav
niški pregled 
- brezobresten kredit za vožnjo 
- možnost 20% popusta pri vožnji. 

TRGOVCI IN POSLOVODJE POZOR! 
- dokvalifikacija in prekvalifikacija za trgovsko stroko, ki jo zahteva zakon 
- osnovni in obnovitveni tečaj HIGIENSKEGA MINIMUMA IN VARSTVA PRI 
DELU 



B O U T I Q U E 
M R . F I C K O 
Kidričeva 35, Kamnik 

tel. 554-907, 832-563 

Ugodna ponudba modne 
konfekcije in modnih 
dodatkov. 
Odprto od 9. do 13. in od 15.30 do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure. 

Dobre stvari so lahko tudi poceni! 

Tomšičeva 17, Kamnik 

vam nudi po ugodnih cenah: 
(v bližini tržnice) 
tel. 831-888 

barve, lake, čopiče, lepila za les in parket, razno PVC 
posodo, sušilec za perilo 1.450 SIT, likalne mize že od 
1.700 SIT dalje, alu lestve, razno ročno orodje, steklene 
izdelke, porcelan, posodo, rezalne strojčke Gorenje že 
od 4.800 SIT dalje, armature Armal, sanitarno kerami
ko, program Candv, žarnice... 

Prodaja na tri čeke! 
Strokovni nasveti iz pleskarske in soboslikarske stroke. 
Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

Homar d.o.o., trgovina VERIGA se priporoča! 

sm daa 
T r g o v i n a z g r a d b e n i m m a t e r i a l o m 

Krakovska 4b, Domžale 
prodaja tel.: 721-730 
komerciala ter/fax: 713-288 
direktor tel: 712-059 

UGODNO 
GRADBENI MATERIAL 
OPEKA modularni blok 40, 48 SIT/kd 
CEMENT 472,00 SIT/vreča 
APNO 353,00 SIT/vreča 
SALONIT PLOŠČE 8 valjne 704,00 SIT/kd 

6 valj ne 673,00 SIT/kd 
7,5 valjne 567,00 SIT/kd 

in drug gradbeni material 

SE PRIPOROČAMO! 

• Domžale, 
Ljubljanska 90 

SPB-1 (nasproti Kuriva, 
# 4*. za Elektrotehno) 

tel.: 714-897 
Sezonsko znižanje cen 
zimskih oblačil svetovno 
priznane francoske 
znamke NAF NAF 

Odprto od 10. do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure. 

Pridite in naredite svoj 
NAF NAF korak ceneje! 

JANEZ VRECEK 
Zgornji Brnik 143 
tel. (064) 422-778 

Izdelujem in popravljam peči za 
centralno ogrevanje na trda in te
koča goriva. 

Izdelujem cisterne za olje. 
Na zalogi kombinirani bojlerji. 

« UOKVIRJANJE 
KENDA - Kamnik, Titov trg 22 

tel.: 817-269, 817-641 ali 816-109 

ZELI STRANKAM 

USPEŠNO NOVO LETO 1994 

Č e je pomanjkanje časa razlog, da so vaše 
slike še vedno neuokvirjene, nas pokl ič i te . 

DOGOVORILI SE BOMO ZA PREVZEM IN 
VAM DOSTAVILI OPREMLJENE SLIKE. 

V JANUARJU IN FEBRUARJU S TEM 
OGLASOM PRIZNAMO 10% POPUSTA. 

Ob kamniški obvoznici 

ODPRTA NOVA TRGOVINA 
S SPECIALNO AVT0ELEKTR0 
OPREMO TER DODATNO 

AVCO E M I S I J OPREMO AVTOMOBILOV 

Kamnik, Perovo 26, tel./fax 812-888 

- prodaja akumulatorjev TOPLA po tovarniških cenah, že od 
3.600 SIT dalje, dvoletna garancija, pooblaščeni servis 
- TOPLA akumulatorji-tovorni program od 110 Ah do 180 Ah 
- avtoradiji z avtozvočniki že od 8000 SIT... 
- sedežne prevleke in avtotepihi 
- antifriz, olja, filtri 
- snežne verige 
- komplet program svetil Saturnus in avtoelektro opreme 

Iskra in še veliko dodatne opreme za vaš avto. 

Odprto vsak dan od 8. do 12. ure in od 14. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

/ \ y \ TOR d. o.o. 

V A S I O B d A A Kamnik, Poreber 1/a A A S T O K , 0 . O . O . T e | / f a x . 8 3 2 4 Q 3 

PROJEKTIRANJE, PROIZVODNJA, MONTAŽA, VZDRŽE-. 
VANJE, SERVIS IN NADZOR PROTIVLOMNIH SIGNALNO-
V _ „ S , S T E M O V ( ( a E l K R O N B ) ) 

$3SR' International 

ALARMNI SISTEM ZA VAŠ DOM ALI LOKAL 

gorenjeoi§top[r©(s@p 
POOBLAŠČENA PRODAJALNA 

AHAČIČ 

SERVIS 
Domžale, 
Prešernova 1/a, 

TRGOVINA tel. 722-107 

A K C I J S K A P R O D A J A 
* PRALNI STROJI 
* HLADILNIKI - vgradni in samostojeći 
* SUŠILCI PERILA 
* BTV-GORENJE 

V NAŠI PRODAJALNI VAM NUDIMO ŠE 
IZDELKE PROIZVAJALCEV: OUELLE, WMF. 
CORONA, TEFAL, TIKI... 

PLAČILNI PGOJI 1+5 OBROKOV BREZ OBRESTI 
LEASING (25 OBROKOV) 

Odprto od 9. do 12. in od 15. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure 

E L E K T R O S E R V I S 
Marjan Plemeniti 
Vrhpolje 73, tel. 831-058 

POPRAVILO 
- pralnih strojev, 
- električnih štedilnikov, 
- bojlerjev, 
- malih gospodinjskih aparatov, 
- napeljava in popravilo elektro inštalacij. 

»POLOS« -
TRGOVINA S PREMOGOM 
Zapoge 40, Vodice 
tel. 824-096, 823-585 
vam n u d i : 

— vse vrste premoga (zasavski, trbovelj
ski, zagorski, velenjski, uvoženi češki 
premog) 

— kocke 
— oreh 
— kosi 
— premog, pakiran v vreče 
— žagana drva 

Naročen material vam dostavimo v najkrajšem času. 
Možnost plačila s čeki - z odlogom. 

Se priporoča — Jernej Jerman! 

A L P ^ ŠPORTNA TRGOVINA 
c r \ r \ r V SERVIS 
5 p o r C ŠPORTNE OPREME 

KAMNIK, PEROVO 27, 
TEL. 812-936 

NAHAJAMO SE V NOVEM POSLOVNO 
OBRTNEM CENTRU 
OB KAMNIŠKI OBVOZNICI 
V športni trgovini vam nudimo: 

* SMUČI, VEZI, PALICE PRIZNANIH 
PROIZVAJALCEV ATOMIC, FISCHER, 
SALOMON, SCOTT, TYROLIA 

* SMUČARSKE ČEVLJE SALOMON, ALPINA, 
LANGE 

* SMUČARSKA KONFEKCIJA NORTLAND, 
MESER, MM, MONT, NEVICA, BELFE 

* TERMOVELUR JAKNE SALEVVA, MM, HARLEKIN 
* SNOVVBOARDE HOOGER-BOGER, GOLTES 
* ŠPORTNE COPATE IN OSTALO OPREMO 

Servis športne opreme vam nudi: 
* MONTAŽO ALPSKIH IN TEKAŠKIH VEZI 
* SERVISIRANJE IN POPRAVILA DRSNE 

PLOSKVE SMUČI 
* BRUŠENJE ROBNIKOV 
* POPRAVILA SMUČARSKIH ČEVLJEV 
* NAPENJANJE TENIŠKIH LOPARJEV 

S E P R I P O R O Č A M O ! 



Frizerstvo 
Anita 

d.o.o 

Gornji log 19 
Šmarca, tel: 813-603 

v a s p r i č a k u j e o d t o r k a d o p e t k a o d 8. d o 

20 . u r e in o b s o b o t a h o d 8. d o 19. u r e . 

Elektroinštalacije in strelovodne 
naprave. 

Z A H V A L A 

V 64. letu nas je mnogo 
prezgodaj zapustil dragi mož 

in oče 

FRANC DROLC 
iz Češnjic 12 v Tuhinju 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvet

je, sveče in spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala tudi 
g. župniku za lep pogrebni obred. 

Žalujoča žena Jožefa in sin Janez 

Češnjice, december 1993 

Z A H V A L A 

Po dolgotrajni bolezni nas je 
6. decembra zapustil dobri mož, 
oče , stari oče , brat, stric in svak 

LOJZE LAP 
iz Most pri Komendi 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in vsem, ki ste z nami sočustvovali, nam izrekli 
sožalje, mu poklonili cvetje in sveče ter ga v tako velikem 
številu pospremili v njegov zadnji dom. Posebna zahvala gre 
gospodu Osenarju za ganljiv govor ob grobu in prijateljem, k i 
s t e ga počastili s praporjem. Enako zahvalo izrekamo gospo
du dekanu Pavlicu in gospodu župniku Juhantu za prelep 
Pogrebni obred in pevcem za zapete žalost inke. Vsem imeno

vanim in neimenovanim še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči vsi njegovi 

December 1993 

V naših srcih ti naprej živiš, 
zato pot nas vodi tja, 
kjer v tišini spiš. 
Tam lučka ljubezni vedno gori 
in tvoj nasmeh med nami živi. 

V SPOMIN 

16. januarja mineva tri leta žalosti 
in bolečine, odkar se je na V e l i k i 

planini smrtno ponesrečil naš dragi 

GREGOR URŠIČ 
Žalost in praznina ostajata. 

Vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem grobu, 
hvala. 

Vsi njegovi 

Ko je srčna bolečina prevelika, 
se tudi solza posuši, 
le srce nemo kliče, 
zakaj tebe, draga mama - ni! 

Z A H V A L A 

V 79. letu starosti nas je zapustila 
naša draga mama, stara mama, 

prababica, tašča in sestra 

FRANČIŠKA HRIBAR 
rojena K O D R A , iz Zg. Tuhinja 52 

Jskreno se zahvaljujemo vsem, k i ste nam izrekli sožalje, 
[nami podarili cvetje, sveče, darovali za sv. maše in jo po
spremili na zadnji poti. Posebej hvala sosedom za nesebično 
Pomoč v težkih trenutkih, govornikoma, gospodu župniku 

za lep pogrebni obred in pevcem za ganljivo petje. 

Njeni najbližji 

Z g . Tuhinj, Laze, Gol ice , V e l i k i hrib, 
— i Kamnik , december 1993 

Nudimo 
. žensko in 

otroško 
konfekcijo, 

jeans 
REPLAY 

CASSUCCI 

(original) 
Ugodno: 

ženski kompleti Del. čas: 

od 9. do 12. in od 13.30 do 19. ure, 
i ob sobotah od 9. do 13. ure. 

S tem oglasom priznamo 10% popusta 
Kamniška cesta 12, Preserje 
tel.: 721-413 (nasproti železniške postaje Jarše). 

Zaman vsi dnevi upanja, 
zaman vsi dnevi so trpljenja, 
bolezen bila je močnejša od življenja. 

Z A H V A L A 

V 76. letu starosti nas je zapustila 
naša draga žena, sestra in teta 

IVANA BERLEC 
iz Zg. Tuhinja 1 

m 
K L \ ' j jB I Iskreno se zahvaljujemo vsem so-

rodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, ji podari
li cvetje in sveče, darovali sv. maše in nam izrekli sožalje in 
vsestransko pomagali. Posebna zahvala osebju Z D Kamnik, 
dr. Kr tov i , pa t ronažnima sestrama Jani in A n i c i . Hvala go
spodu župniku za zadnje slovo in govornici za poslovilne 

besede. Vsem še enkrat hvala. 
Žalujoči: mož Maks, sestre in brat z družinami 

Z g . Tuhinj, Laze, Kamnik, Lukovica , 
Bohinjska Bistrica, december 1993 

Z A H V A L A 

V 84. letu nas je zapustila 
naša draga mama, babica, 

prababica, sestra, 
teta in tašča 

JOŽEFA DROLC 
iz Potoka 6 v Tuhinjski dolini 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom iz Po
toka in Šmarce , prijateljem, znancem in sodelavcem za izre
čena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, za maše in številno 
spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala tudi govornikoma iz 
Svilanita in Društva upokojencev, pevcem za zapete pesmi 
ter g. župniku iz Šmartnega za lepo opravljeno zadnje slovo 

od drage mame. 

Žalujoči: hčerka Vilka z družino in drugo sorodstvo 

Šmarca , december 1993 

Z A H V A L A 

Tiho , kot je živela, nas je v 91. letu starosti zapustila 
naša mami 

AMALIJA BABNIK 
iz Mekinj, Neveljska pot 2 

Hvala vsem, ki ste ji izkazali poslednje spoštovanje, j i daro
vali cvetje, sveče, in za sv. maše , nam pa izrekli ustna in 
pisna sožalja. Iskrena hvala dr. Kr tovi za zdravniško po
moč, sestram uršul inkam iz Mekinj za molitev, pevcem za 
ganljivo petje in gospodu Gosarju za sočutno opravljen po

grebni obred. Hvala vsem! 

Njeni 

December 1993 

Čas ni dal. da bi nam 
roko vsaj podal. 

ZAHVALA 
Nenadoma nas je mnogo prekmalu, 

v 51. letu življenja zapustil dragi mož, 
oče, sin, stari ata, brat in stric 

HARDI-BERNARD 
KLEMEN 

iz Kamnika, Fužine 2 
Vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in sodelavcem Mlinostroja. 
C A T V Impulza, KIK-a ter Velike planine d.o.o. se najiskreneje 
zahvaljujemo za pomoč, izrečena sožalja. podarjeno cvetje, sveče in 
finančno pomoč ter spremstvo v njegov mnogo prerani zadnji dom. 
Zahvaljujemo se tudi govorniku za poslovilne besede, pevcem za 
občuteno zapete pesmi, izvajalcu Tišine in g. župniku za poslednje 

slovo. 
Žalujoči: žena Marija, sin Boštjan, hčerka Magda 

z družino, mama Marija, brata Marko in Franci z družinama 
ter drugo sorodstvo 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ J C m r m i k ^ l e n g e ^ D o m ^ ^ 

Vedno znova, ko jutro se rodi. 
v dan zazrem se s solznimi očmi. 
srce v bolečini zaječi, je res. 
da tebe več med nami ni. 

Z A H V A L A 
Nenadoma nas jc mnogo prekmalu 

zapustila draga žena. mami 
in stara mama 

MARIJA 
VRHOVNIK 

iz Nevelj 13 
Topla zahvala vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in sode
lavcem za pomoč, izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in za 
maše ter številno spremstvo na njeni prerani zadnji poti. Pose
bej hvala sosedama Angelci Klemene in Mariji Vombergar za 
pomoč v najtežjih trenutkih, g. župniku za lepo opravljeno slo

vo in pevcem za ganljivo petje. 
Žalujoči: mož Peter, hčerki Tina in Štefka 

ter sin Marjan z družinami 
Nevlju, Soteska pri Moravčah. Duplica, januar 1994 

Spomin na mamo pokopano 
nam v srcu spi... 
Umrje mama vse prerano, 
četudi sto let doživi. 

Z A H V A L A 
V 83. letu starosti nas je zapustila 

draga mama, stara mama 
in prababica 

MARIJA ŠUŠTAR 
z Markovega 14 

Najiskreneje se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijate
ljem in sodelavcem podjetja Meso Kamnik za vsestransko 
p o m o č , izrečena pisna in ustna sožalja, podarjeno cvetje in 
sveče ter spremstvo na njeni zadnji poti. Posebej topla hva
la patronažni službi in zdravnikom Z D Kamnik, še zlasti dr. 
Jani Plavc za skrbno zdravljenje in lajšanje bolečin. Hvala 
pevcem za ganljivo petje in g. župniku za lepo opravljen 

pogrebni obred. 
Žalujoči: hčerka Ivanka, sinova Lojze in Milan z družinami 

Markovo, december 1993 

Življenje naše zdaj je prazno, 
ko tebe več med nami ni. 
Spomin na tebe ne ugasne 
in solza se ne posuši. 

Z A H V A L A 
V 87. letu nas je zapustila 

naša draga mama, babica, prababica, 
sestra in teta 

IVANKA 
LOŽEKAR 
rojena ERJAVSEK 
iz Županjih Njiv 26 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem 
in prijateljem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in 
darovane maše. Hvala g. župniku Berčanu za lepo opravljeno 
zadnje slovo od naše mame. Hvala tudi cerkvenemu zboru za 

ganljivo petje. 

Vsi njeni 
Decembra 1993 

Praznina, moreča samota 
povs(xl, kjer te išče srce! 
A kamor pogledamo, me 
spremljajo tvoje pridne roke. 

(A. Anžur) 

Z A H V A L A 

Ob prerani smrti naše drage žene. 
mame, sestre in tete 

PAVLE JERMAN 
Skricove mami z Duplice 

se najtopleje zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom, prijateljem in 

sodelavcem za pomoč, izrečena sožalja, darovano cvetje in 
spremstvo na njeni zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi zdravstve
nemu osebju Z D Kamnik za zdravniško pomoč, g. župniku za 
opravljeno poslednje slovo, cerkvenim pevcem in g. Modicu za 

poslovilne besede. 

Žalujoči: mož Tone, sinova Tone in Marjan, sestra Milka 
z družino in drugo sorodstvo 

Duplica, Tunjice. december 1993 

J U Z A H V A L A 

O b smrti naše 

JOŽICE 
BALANTIČ 

rojene KOŠIR 

se zahvaljujemo vsem, k i ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, nam izrekli sožalje in nam kakorkoli pomagali. 

Vsi njeni 
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Xi9riecva 58 

L A D Y 
MODNA TRGOVINA 
Kamnik, Kidričeva 58 
(nasproti Ideje) 
Tel. 831-955 

ZNIŽANJE CEN POSEZONSKIM ŽENSKIM, 
MOŠKIM IN OTROŠKIM OBLAČILOM -

D O 50% 
Akcijska prodaja plaščev! 
Plačilo na tri čeke. 
P R I N A S B O S T E Z A G O T O V O N A Š L I K A J Z A S E ! 

POTOVALNA AGENCIJA 

r l B l U U 
GLAVNI TRG 13, KAMNIK 
TEL./FAX: 061-831-249 
Odprli smo novo potovalno in turistično agencijo 
METULJ . K sodelovanju vabimo: 

1. zunanje sodelavce 
Pogoj i : 
- poznavanje komercialnega dela v turistični 
agenciji 
- znanje vsaj dveh svetovnih jezikov 

2. dekleta in fante za delo 
v gostinstvu 
na relacijah Kamnik-Domžale-Ljubljana 
- pogodbena ali redna zaposlitev 

3. turistične vodiče 
za področje Kamnika in okolice 
O izbiri bomo kandidate obvestili v roku 30. dni. 
Kandidati naj svoje vloge pošljejo v roku 8. dni od 
objave na naslov: POTOVALNA A G E N C I J A 
M E T U L J , GLAVNI TRG 13, 61240 KAMNIK. 

gl^žf KNJIGARNA 
Trgovska hiša 
HIP - DUPLICA 
tel./fax. 812-989 

Pestra i z b i r a p i s a r n i š k e g a 

m a t e r i a l a , tiskovin in š o l s k i h 

p o t r e b š č i n . 

F o t o k o p i r a n j e 

T h 5 F ^ § d.o.o. 

i \ A t t e m s o v t r g 9 

[I G o r n j i g r a d 

' Tel: 083/842-041, 842-007 
Fax: 063/842-041 

POZOR! Od 20. januarja nove 
številke telefonov in faxa: 
Tel.: 063/843-236, 843-007 
Fax: 063/843-236 

Prodaja vozil ŠKODA, rezervnih 
delov in dodatne opreme. 
Pooblaščeni servis. 

Vozila ŠKODA FORM AN LX 
še po stari ceni! 
Možnost leasinga. Dobava takoj. 

A V S E R V I S R T V 
K O N C I L I A i n T R G O V I N A 
Kamnik, Vrhpolje 41 (v gasilskem domu) 
tel.: 831-383 

Prodaja na obroke: 
— TV, videorekorderji, akustika 

- SATELITSKE ANTENE 

O d p r t o o d 9. d o 12. in o d 15. d o 18. u re , 
o b s o b o t a h o d 10. d o 12. u re . 

f ) T I T A N 
rMv/ i l 

® 

k a m n i k 

TITAN - TRGOVINA 

Izredno ugodna ponudba: 
- različne vrste ključavnic 
- elementi za vodovodno napeljavo 

in centralno gretje 
- smučarske vezi Tvrolia 
- motorne in ročne mesoreznice 
- servisne storitve 

Trgovina je odprta vsak dan od 7. 

do 19., v soboto od 8. do 13. ure 

Titan - Trgovina, Kovinarska 28, 
tel. 061/81 31 77 

N A P R E D E K 

D O M Ž A L E 

Sezonsko 
znižanje cen 
v Blagovnici Vele 

* ženska, moška in otroška 
konfekcija do 40% 
* ženski, moški in otroški 
čevlji - domači in uvoženi 
- do 40% 

Znižanje velja do prodaje 
zalog. 

Blagovnica in druge Napred-
kove trgovine so bogato zalo
žene z domačim in uvoženim 
blagom. 

Ugodni plačilni pogoji, krediti 
brez obresti, plačilo s čeki itd. 

tudi 

V Napredku vedno nekaj več! 

TRGOVINA 
Z BARVAMI, 
LAKI, LEPILI, 
ČISTILI 
in PRIBOROM S 
na Steletovi 25 § 
v Kamniku s 

tel. 812-511 * 
UGODNO J 
- ekskluzivna prodaja 

dekorativnih ometov 
ROSETI j 

- pištole in pribor za barvanje iz programa Wagner in Sata 
- velika izbira brusnih papirjev, orodja, barv, lakov... 
- prodaja fasadnega materiala 

tovarniške cene za plačila z gotovino m 

- UGODNE CENE UVOŽENE PLUTE J 
(naravna, voskana, lakirana) 

- pralni praški po zelo ugodnih cenah 

Material brezplačno pripeljemo na dom.' u 

Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 13. ure. ( ,. r 

k O č n a 
n 
t 

n 

c 

P R E G L E D 
D E Ž U R N I H T R G O V I N 

Sobota od 7. do 19.30 ure 
Praznik od 8. do 11. ure 

Nedelja, praznik od 8. do 11. 

15.1. METKA, MOSTE 
16.1. METKA 
22. 1. METKA, MOSTE 

23. 1. METKA 
29. 1. METKA, MOSTE 
30. 1. METKA 

15.1. METKA, MOSTE 
16.1. METKA 
22. 1. METKA, MOSTE 

TRG0VSJ<0_PpDdETJE s 

SLAMO &P0TT 
TRGOVSKA HIŠA 

»HIP« DUPLICA 
tel. 812-332 

Pr i jazno v a s v a b i m o 
v p reure jeno t rgovino 

» DELIKATESA PETRA« 
i 

V njej boste našli vse od de
likatesnih izdelkov, živil, či
stil in kozmetike. 

Obiščite nas na Ljubljanski 21/a 
- HIP-u na Duplici 

vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah \ 
od 7. do 17. ure in ob nedeljah od 8. do 
11.30. 

KAMNIŠKI O B Č A N - Ustanovitelj Skupščina občine Kamnik 
izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska 3/a, direktor SaS« 
Mejač, oec. 
Ureja uredniški odbor. Glavni in odgovorni urednik Franc Sve 
telj. Strokovna sodelavka Vera Mejač. Tehnični urednik Bojar 
Knavs. 
Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. list RS, št. 4/92) i>'| 
mnenja Urada vlade za informiranje (št. 23/231-93 z dne 15. 91 
1993) sodi časopis med proizvode informativne narave po l 3 | 
točki tarifne številke 3, za katere se plačuje 5-odstotni davek_f f 
prometa proizvodov. : 

Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.200 izvodom 
in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva. 
Kamnik, Glavni trg 24 (občina), tel. 831-311. Žiro račun: 
Bistrica, d.o.o., 50140-603-53872. 
Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk DP D E L O - T ' s K 

časopisov in revij, Ljubljana, Dunajska 5. 


